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UVODNIK

Foto: JL 

Spoštovani občani in občanke,

BESEDA ŽUPANA

v naši občini se skupaj z vami tru-
dimo s pravilnim, mogoče kdaj tudi z 
vizionarskim pristopom voditi občino 
v smeri pomembnih sprememb in na-
predka. Naše delo je osredotočeno na 
razvoj infrastrukture, spodbujanje lokal-
nega gospodarstva in izboljšanje kako-
vosti življenja za vse občanke in občane. 
Eden izmed ključnih projektov v občini 
je nadaljevanje posodobitve cestne in-
frastrukture, saj je varnost na cestah ena 
izmed glavnih prioritet. V zadnjem letu 
smo uspešno zaključili obnovo več lokal-
nih cest ter poskrbeli za boljšo osvetlitev 
in prometno signalizacijo. Varnost naših 
občanov je na prvem mestu. Veliko od-
sekov cest, kjer smo zaznali povečane hi-
trosti vozil, smo opremili s prikazovalniki 
hitrosti in cestnimi talnimi ovirami. Zgra-
dili smo več km kolesarskih poti, tako 
imenovanih mešanih površin za pešce 
in kolesarje. V načrtu so omenjene po-
vršine v Zabovcih, Markovcih, Bukovcih, 
Prvencih in Stojncih, za slednjo je že z 
Direkcijo RS za infrastrukturo podpisana 
pogodba. Obljubili so nam, da jo bodo 
začeli graditi po končanju rekonstrukcije 
mostu čez reko Dravo na Borlu, manjši 
odsek v Stojncih, v dolžini 75 m, pa je že 
v sklepni fazi. S sodobno infrastrukturo 
zagotavljamo, da so ceste varne in pre-
vozne v vseh vremenskih pogojih. Zelo 
smo veseli tudi informacije, da je sklep 
o izbiri izvajalca za gradnjo glavne ceste 
z elementi hitre ceste postal pravnomo-
čen, kar pomeni, da se bo gradnja ceste 
od Ormoža do Markovcev v kakšnem 
mesecu ali dveh končno začela oziroma, 
nadaljevala, saj je nekaj objektov za ome-
njeno cesto bilo zgrajenih že pred nekaj 
leti. Ta povezava bo bistveno vplivala na 
varnost v prometu na našem področju 
in prispevala k temu, da bomo lažje in 
hitreje povezani z ostalimi prometnica-
mi. Manjše bo tudi onesnaževanje zraka 
in veliko manjši bo tudi hrup. V kratkem 
bo tudi sklican sestanek odgovornih za 
nadaljevanje gradnje omenjene ceste od 
Markovcev proti Ptuju, kjer bodo pozva-

ter povečanje prepoznavnosti našega 
območja. Začeli smo tudi s postopki za 
izdelavo Občinske celostne prometne 
strategije, katere izdelava in sprejem 
bo v bodoče tudi pogoj za kandidira-
nje na razpisih s prometno vsebino. Po 
načrtih tudi teče adaptacija dvorane v 
Borovcih. V sklepni fazi so tudi načrti 
za prilagoditev Večnamenske dvorane 
v Bukovcih, kjer se bo zgradil prizidek, 
ki bo omogočal kvalitetnejše priprave 
na nastop in same nastope kulturnim 
prireditvam. Pripravljeni so tudi načrti 
za gradnjo garaže in ureditve okolice ob 
GD Zabovci. Pripravljajo se tudi načrti za 
prenovo oz gradnjo dvorane v Stojncih. 
V kratkem bo v Športnem parku v Zabov-
cih zgrajena 30-metrska ZIP line proga. 
V septembru bomo v Športnem parku 
Bukovci organizirali 1. otroški festival, 
kjer se bo našlo veliko vsebin za otroke 
vseh starosti. Prepričani smo, s čimer se 
zagotovo strinja tudi vodstvo  našega 
vrtca in šole, da vzorno skrbimo za njih 
in tako bomo tudi v naprej.

Naša vizija je biti moderna, trajnostna 
in vključujoča občina, kjer vsak občan 
najde svoje mesto in priložnost za razvoj. 
Želimo biti in ostati zgled uspešnega lo-
kalnega upravljanja, kjer se tradicija pre-
pleta z inovacijami, skupnost pa stremi 
k skupnemu cilju – boljšemu jutri za vse 
prebivalce našega področja.

Želim vam prijetno preživljanje pre-
ostalih poletnih dni.

Milan Gabrovec, prof.
župan

ni, da pospešijo postopke za umeščanje 
v prostor za čimprejšnjo nadaljevanje 
gradnje. Zavzemamo se tudi za okolje-
varstvene projekte, ki vključujejo preno-
vo in širitev kanalizacijskega sistema ter 
uvedbo novih ekoloških pristopov pri 
ločevanju odpadkov. Občina je prav tako 
vključena v projekte za obnovljive vire 
energije, vključno z namestitvijo sončnih 
elektrarn na in ob javnih zgradbah za 
kar že nekaj časa tečejo postopki. Traj-
nostni razvoj je ključnega pomena za 
prihodnost naše skupnosti. Zmanjšanje 
okoljskega odtisa je odgovornost, ki jo je 
treba vključevati v nadaljnje projekte pri 
razvoju naše občine, zato se tega vpraša-
nja lotevamo premišljeno in zelo resno. 

V času gospodarskih izzivov smo 
v Občini Markovci uvedli več ukrepov 
za podporo lokalnim podjetnikom in 
kmetom. Naša skupnost je bogata s po-
tencialom. Spodbujanje lokalnega go-
spodarstva pomeni ustvarjanje delovnih 
mest in ohranjanje naših tradicij. Zato 
bomo v bodoče delali na vseh ukrepih, 
ki krepijo razvoj gospodarstva in pod-
jetništva ter na prireditvah, ki ohranjajo 
našo identiteto, šege, običaje in navade, 
še posebej na Fašenku. V kratkem bomo 
tudi pred občinsko stavbo otvorili kip, 
ki je tesno povezan s to tematiko. Velik 
poudarek namenjamo socialni vključe-
nosti. Naša številna društva redno orga-
nizirajo kulturne in športne prireditve, ki 
povezujejo prebivalce vseh generacij, 
občina pa jim na tem področju pomaga z 
vsemi sredstvi, ki so na voljo, predvsem s 
finančnimi. Posebna pozornost je name-
njena ranljivim skupinam, kot so starejši 
in invalidi, za katere izvajamo različne 
vrste pomoči in vključevanja. Povezana 
skupnost je močna skupnost. Kulturne in 
športne aktivnosti igrajo ključno vlogo 
pri krepitvi naše identitete in medse-
bojnih vezi. Za prihodnost Občine Mar-
kovci imamo ambiciozne načrte. Med 
njimi so že zgoraj omenjene in  nadaljnje 
investicije v izobraževalno infrastruktu-
ro, razvoj digitalnih storitev za občane 

Spoštovani bralci,

tokratna izdaja našega glasila je 
milo rečeno nastajala v vročih raz-
merah. A tokrat ne političnih, temveč 
vremenskih in čustvenih. 

Misli večine so bile v teh dneh na 
dopustu in pri nogometu. Poletna 
vročina in nogomet sta zahtevala 
svoj davek.  Vsi smo iskali senco, 
po možnosti zraven velike televizi-
je in hladne pijače. Nenujno delo je 
obstalo. Privoščili smo si oddih. Umi-
rilo se je tudi društveno življenje po 
vaseh.

Vročim dopustniškim dnem pri-
merna je tudi tokratna izdaja glasila. 
Nekoliko bolj umirjena, mogoče za 
odtenek tanjša, a zanimiva za branje. 
Je plod skupnega dela uredniškega 
odbora in vseh vas, ki nam pomagate 
ustvarjati vsebino.

V minulih mesecih se je zgodilo 
veliko lepih reči, tako da tokratna 
izdaja Lista iz Markovcev ponuja 
veliko pozitive. 

Za nami je mesec, ko je bila v 
ospredju slovenska nogometna 
zgodba, zeleno bela barva  in kar 
nekaj solza sreče in ponosa. Za vse 
to so zaslužni naši nogometaši, ki so 
na minulem evropskem prvenstvu 
spisali eno največjih in najlepših 
zgodb. Kdor v takšnih trenutkih ni 
užival in pokal od ponosa, verjetno 
ni pravi Slovenec. 

Ob vsem tem izražanju nacio-
nalnih čustev, ravno v času, ko smo 
praznovali dan državnosti, sem raz-
mišljal, kako je v naši skupnosti, v 
naši občini, kdaj smo bili mi tako 
povezani in ponosni. Lahko rečem, 
da velikokrat, to pogosto začutim 
kot občan. Ta subjektivni občutek, 
ki bi me morebiti lahko zavedel, po-
trjujejo navsezadnje vsebine starih 
prispevkov občinskega glasila. V 
vseh teh letih se jih je nabralo več 
kot 2500.  Številni odražajo pestro 
kulturno, športno in humanitarno 
delo občanov. Izkazujejo trenutke iz-
jemne povezanosti naše skupnosti in 
požrtvovalnosti ter prostovoljnega 
dela. Vedno smo in znamo priskočiti 
drug drugemu na pomoč in tujcem 
se radi s ponosom predstavimo kot 
občani Markovcev. 

Verjamem, da smo enako ponos-
ni tudi na svojo državo. Ta ponos 
mogoče malo bolj čustveno in tem-
peramentno izražamo na nogome-
tnih tekmah, ko čustva spontano 
bruhajo iz nas, manj pa na proslavah 
ob državnem prazniku. 

Ko prejmemo ob državnem pra-
zniku občinsko vabilo na proslavo, 
mogoče ne čutimo, da je namenje-
no prav nam. Pa je, vsem nam. Ne 
vabi nas občina. Na svoj rojstni dan 
nas vabi naša država in prav je, da 
smo ponosni na njo, ne glede na to, 
kakšna je.

Darko Štrafela,
odgovorni urednik
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AKTUALNE INVESTICIJE V NAŠI OBČINI

Foto: Občinska uprava
Športni park Korant Markovci 

Foto: Občinska uprava
Povezovalni hodnik Stojnci

Fotografija je simbolična

JAVNI RAZPIS NADGRADNJA TEHNIČNIH 
STAVBNIH SISTEMOV

Občina Markovci je bila uspešna pri prijavi na 
Javnem razpisu za sofinanciranje Nadgradnje tehnič-
nih stavbnih sistemov (NOO_TS 2022) za prenovo oz. 
nadgradnjo prezračevalnih sistemov v OŠ Markovci.

Tako bomo za milijonsko investicijo dobili sofi-
nancerska sredstva v viši 80 %. Namen investicije je 
usmerjen k zmanjševanju stroškov porabljene toplotne 
in električne energije, zagotavljanju ustreznih prezra-
čevalnih in klimatskih sistemov za nadaljnje izvajanje 
aktivnosti zniževanja stroškov za porabljeno energijo 
in posledično izpustov toplogrednih plinov, izboljšanje 
kakovosti zraka, boljši pogoji dela učiteljev ter učencev 
ter lažje obvladovanje potencialnih okužb.

Investicija se je začela z idejno zasnovo v letu 2023, 
izdelavo projektne in investicijske dokumentacije v 
letu 2024 in s predvidenim zaključkom v oktobru 2025.

JAVNI RAZPIS ZA IZBOR SOFINANCIRANJA 
INVESTICIJ V ŠPORTNO INFRASTRUKTURO V 
LETU 2024

Občina Markovci se je prijavila na Javni razpis za 
izbor sofinanciranja investicij v športno infrastrukturo 
v letu 2024 in sicer za v aprilu začeto gradnjo špor-
tnega objekta - Športni park Korant Markovci. Občina 
Markovci je investitorstvo objekta prevzela zaradi mož-
nosti pridobitve nepovratnih sredstev.

Predvidena je izgradnja novega objekta, ki bo v 
pritličju služil izključno za športne dejavnosti, kot so 
garderobe s tuši, prostori za sodnike, trenerje, delega-
te, pisarna za člane, shramba orodja, rekviziti, fitnes 
prostori, squash z vsemi spremnimi prostori. V prvem 
nadstropju bo objekt namenjen društvenim dejavno-
stim, kot so pisarne za društva, za oddajo v najem in 
skupni društveni oz. družabni prostor z majhno kuhinjo 
ter loža.

JAVNI POZIV ZA DODELITEV SREDSTEV 
ZA IZVEDBO TEHNIČNE POSODOBITVE 
OBČINSKEGA PROSTORSKEGA IZVEDBENEGA 
AKTA

Občina Markovci se je prijavila na Javni poziv za 
dodelitev sredstev za izvedbo tehnične posodobitve 
OPN in bila pri tem uspešna. Tehnična posodobitev je 
obveznost občine v skladu z ZUreP-3.

S tehnično posodobitvijo občina zagotavlja ažu-
rnost grafičnega prikaza namenske rabe prostora 
prostorskega akta s katastrom nepremičnin. Tehnič-
na posodobitev se izvede s samostojnim postopkom 
sprememb in z dopolnitvijo prostorskega izvedbenega 
akta in ne vključuje novih prostorskih ureditev ter ne 
določa nove izvedbene regulacije prostora.

Občina osnutek tehnično posodobljenega občin-
skega prostorskega izvedbenega akta objavi v prostor-
skem informacijskem sistemu in na občinski spletni 
strani www.markovci.si. Javnosti bo v roku vsaj 15 dni 
od objave omogočeno podajanje pripomb na objavlje-
no gradivo. Pripombe bo v navedenem roku možno 
podati pisno po pošti, po e-pošti, ali v času uradnih ur 
na sedežu Občine Markovci in Skupne občinske uprave 
občin v Spodnjem Podravju. Natančnejši roki in način 
oddajanja pripomb se objavijo z javnim naznanilom o 
javni razgrnitvi na občinski spletni strani.

Občina na podlagi pripomb javnosti ter skladno s 

stališči do pripomb pripravi predlog tehnično posodo-
bljenega občinskega prostorskega izvedbenega akta, 
ter ga predloži v obravnavo in sprejem občinskemu 
svetu. Občinski svet sprejme predlog tehnično po-
sodobljenega občinskega prostorskega izvedbenega 
akta s sklepom, ter skladno z določili ZUreP-3 objavi 
v uradnem glasilu občine in prostorskem informacij-
skem sistemu.

Vse aktivnosti, vključno s sprejetjem in objavo 
tehnično posodobljenega občinskega prostorskega 
izvedbenega akta v uradnem glasilu občine in pro-
storskem informacijskem sistemu, bodo zaključene 
do 31. 12. 2025.

RAZVOJNI IZZIVI NA PODROČJU 
DIGITALIZACIJE

V Občini Markovci se želimo soočiti tudi z razvojni 
izzivi na področju digitalizacije. V okviru projekta EDIH 
DIGI-SI bodo občinam na voljo storitve, s katerimi se 
lahko občino celovito podpre pri iskanju možnih reši-
tev oziroma pristopov za rešitev razvojnega izziva na 
področju digitalizacije. 

Konzorcij EDIH DIGI-SI bo na poti digitalne preo-
brazbe podprl tudi našo občino, zato smo z izpolnitvijo 
vprašalnika omogočili izdelavo ocene digitalne zrelo-
sti, ki ponudi vpogled v trenutno stanje digitalizacije 
in občinam pomaga prepoznati ključna področja za 
izboljšave na področju digitalizacije.

NAMAKALNI SISTEM NA KOMASIRANEM 
OBMOČJU MARKOVCI – JUG

V preteklih dneh so lastniki kmetijskih zemljišč, 
ki imajo zemljišča na območju izvedene komasacije 
»Markovci – jug«, prejeli Pogodbo o uporabi lokal-
nega namakalnega sistema Markovci za namakanje 
kmetijskih zemljišč. 

Občinski svet Občine Markovci je na svoji 6. redni 
seji, 10. 4. 2024, sprejel sklep o potrditvi investicijske-
ga dokumenta (DIIP) za izgradnjo lokalnega nama-
kalnega sistema na komasiranem območju Markovci 
– jug, torej na območju izvedene komasacije kme-
tijskih zemljišč v k. o. Stojnci, Bukovci in v manjšem 
obsegu tudi na območju Občine Gorišnica in sicer v k 
.o. Muretinci. Idejna zasnova projekta je bila podrob-
no predstavljena na skupnem sestanku, 7. 3. 2024, 
v prostorih Večnamenske dvorane Občine Markovci. 
Kot je bilo povedano ob predstavitvi projekt, so eden 
od osnovnih pogojev za uvedbo postopka o uvedbi 
namakalnega sistema oz. sofinanciranje projekta, pri-
dobljena soglasja s strani lastnikov zemljišč oz. skle-
njene pogodbe s strani lastnikov kmetijskih zemljišč 
o uporabi lokalnega namakalnega sistema in sicer v 
min. deležu 67 % predvidene površine namakanja. V 
primeru nedoseganja tega deleža površine namakanja 
s strani lastnikov zemljišč, sofinancer, Ministrstvo za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, projekta ne bo so-
financiralo, s tem pa realizacija projekta ne bo možna. 

Predvidevamo, da je interes lastnikov zemljišč, da 
na svojih kmetijskih površinah zagotovijo stabilno 
oskrbo z vodo in s tem pripomorejo k stabilnejši pri-
delavi kmetijskih pridelkov, nenazadnje pa k cenovno 
konkurenčni pridelavi hrane.

IZGRADNJA POVEZOVALNEGA HODNIKA ZA 
PEŠCE IN KOLESARJE V NASELJU STOJNCI 

Izvajalec del, Komunalno Podjetje Ptuj d. d., je 
v zaključni fazi gradnje povezovalnega hodnika za 
pešce in kolesarje v naselju Stojnci ob regionalni cesti 
R1-228 in sicer pri križišču cest JP828991, JP829101 in 

LC 328012. S širitvijo pločnika bo možen prehod tudi 
za kolesarje. Kot že omenjeno v prejšnji številki Lista 
iz Markovcev gre za kratek odsek površine za pešce in 
kolesarje (cca. 74 m), vendar pomembno pridobitev z 
vidika prometne varnosti. 

Uporabnikom javne površine na tem odseku cest se 
zahvaljujemo za strpnost v času izvajanja gradbenih 
del.

IZGRADNJA VRVNE PROGE (ZIPLINE) OB ŠRD 
ZABOVCI

Izvajalec del, CONA PLUS d. o. o. iz Celja, bo znot-
raj območja Športnega parka Zabovci postavil vrvno 
progo (ZIPLINE). Predvidena je vrvna proga dolžine 30 
m. To je max. dolžina proge, ki se še smatra kot otro-
ško igralo. Predvidevamo, da bo proga postavljena do 
pričetka letošnjega šolskega leta.

Občinska uprava

KOLOFON
List iz Markovcev je glasilo Občine Markovci, 
ki glasilo tudi izdaja.

Uredniški odbor:

Marinka Bezjak Kolenko, Doroteja Kostanje-
vec, Tamara Pilinger Korošec, Nina Prelog, Ines 
Strelec, Darko Štrafela, Špela Vrtačnik

Odgovorni urednik: Darko Štrafela

Lektoriranje: Doroteja Kostanjevec

Grafična priprava in tisk: Evrografis, d. o. o., 
Maribor

Natisnjenih 1250 brezplačnih izvodov.

Naslov uredništva: Markovci 43, 2281 Markov-
ci Telefon: 02 788 88 80

Spletni naslov: www.markovci.si, 
www.facebook.com/ObcinaMarkovci/

ROK ZA ODDAJO GRADIVA za naslednjo šte-
vilko je ponedeljek, 11. 11. 2024.
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Aktivnosti SPVCP

Foto: Občinska uprava
Sistem izposoje koles Markolo

V maju 2024 je potekala nacionalna preventivna akcija Mikromobilnost, ki 
jo koordinira Agencija za varnost prometa. Akcija, v kateri sodeluje Policija, je 
namenjena izboljšanju varnosti voznikov koles, e-koles in e-skirojev. V času 
trajanja akcije so policisti poostreno nadzirali promet in ugotavljali kršitve 
kolesarjev in voznikov lahkih motornih vozil (e-koles in e-skirojev) ter pešcev. 
Ker so kolesarji in uporabniki e-koles, e-skirojev tudi učenci in dijaki, jih je 
potrebno ozavestiti o pomenu upoštevanja prometnih predpisov in skrbi za 
lastno varnost. Kolesarjenje ima ugodne učinke na telo in okolje, smo pa na 
kolesu, e-kolesu, e-skiroju in kot pešci v prometu ranljivejši. Zato Agencija 
za varnost prometa nagovarja vse udeležence v prometu k večji strpnos-
ti in odgovornosti do vseh, še posebej pa do ranljivejših udeležencev v 
prometu!

Občinska uprava

Občina Markovci je bila uspešna na 
razpisu Ministrstva za okolje, podne-
bje in energijo za izdelavo Občinskih 
celostnih prometnih strategij v okviru 
Programa evropske kohezijske politi-
ke v obdobju 2021-2027. Pridobila je 
sofinanciranje EU v višini 100 odstot-
kov vrednosti projekta.

S pomočjo OCPS želi občina vzpo-
staviti trajnostni prometni sistem, ki bo 
zagotavljal dostopnost delovnih mest 
in storitev za vse, odpravljal socialno iz-
ključenost ranljivih skupin (predvsem in-
validov, starejših, mladih in ekonomsko 
šibkih) ter izboljšal kazalnike na podro-
čju prometne varnosti in onesnaženosti 
zraka. 

Na podlagi postopka zbiranja 
ponudb je izbran izvajalec – Fakulteta za 
gradbeništvo, prometno inženirstvo in 
arhitekturo Univerze v Mariboru,  začel 
izvedbo projektnih aktivnosti. Aktivno-
sti in ukrepi bodo ves čas usmerjeni k 
zmanjšanju negativnih učinkov prometa 

Občina Markovci začela izdelavo Občinske celostne 
prometne strategije

Brezplačna uporaba 
E-koles Markolo

Ob Športnem parku Zabovci je že 
nekaj časa postavljena kolesarnica z 
e-kolesi, ki ne služijo svojemu namenu. 
Ugotavljamo, da je osnovni razlog za 
takšno stanje dokaj zapleten postopek 
uporabe e-koles, ki je zahteval registra-
cijo uporabnika na sedežu JS Ptuj, pla-
čilo letne članarine in plačilo varščine v 
primeru poškodbe koles. Z namenom 
poenostavitve postopka uporabe e-ko-
les je Občinski svet Občine Markovci na 
svoji 7. redni seji, dne 12. 6. 2024, sprejel 
odločitev o brezplačni uporabi e-koles, 
proti plačilu varščine, ki se uporabniku 
ob pravočasnem vračilu e-kolesa tudi 
vrne.

Postopek uporabe e-koles:
Za uporabo e-kolesa je potrebna kar-

tica, s katero je možen samopostrežni 
prevzem kolesa iz kolesarnice oz. e-pol-
nilnice.

Kartica je brezplačno dobavljiva pri 
okrepčevalnici KOLESKO (v neposre-
dni bližini kolesarnice) ali na tel. št.: 
051845553 (+38651845553),

Za prevzem kartice je potrebna le 
identifikacija uporabnika in plačilo 
varščine v znesku 10,00 €, ki se ob pra-
vočasnem vračilu brezhibno delujočega 
kolesa uporabniku tudi vrne. Uporaba 
kolesa je brezplačna za obdobje štirih 
(4) ur dnevno.

Identifikacijo lahko opravite vse dni v tednu in sicer v delovnem času 
okrepčevalnice KOLESKO:
PON: 14.00–22.00; TOR, SRE, ČET, PET, SOB in NED: 9.00–22.00.

na ljudi in okolje (emisije, zdravje, ekster-
ni stroški). Poudarek bo v celostnem in 
med seboj usklajenem pristopu, ki bo 
izhajal iz trenutnega stanja v občini ter 
bližnji in širši okolici. Pristop bo temeljil 
na realnih razvojnih potencialih ter mo-
žnostih občine v prihodnje.

V občini bo bistveno oblikovanje 
ukrepov za zagotavljanje trajnostne 
mobilnosti ter krepitev zmogljivosti 
kakovostnega in učinkovitega ob-
činskega načrtovanja ter upravljanja 
trajnostne mobilnosti. Dodatna pri-
zadevanja bodo vložena v nadaljnjo 
integracijo s sektorji, ki si delijo cilje 
s trajnostno mobilnostjo (prostorsko 
načrtovanje, zdravje, okolje, gospo-
darstvo).

Zasnovani bodo tudi ukrepi za dvig 
aktivne mobilnosti (predvsem hoje in 
kolesarjenja) na račun zmanjšanja po-
tovanj z osebnimi motornimi vozili, ki 
bodo prispevali k aktivnejšemu življenj-
skemu slogu in s tem boljšemu zdravju 
občank in občanov. Ustvarjanje pogojev 

in krepitev vseh potencialov za razvoj 
kolesarskega prometa bo prispevalo 
tudi k dvigu kolesarskega turizma, kar 
bo posledično imelo pozitivne gospo-
darske učinke za občino in širšo okolico.

Proces priprave strategije bo trajal 
12 mesecev. Zaključil se bo z obravna-
vo in sprejetjem na Občinskem svetu. 
Sprejete strategije bodo tudi osnova za 
kandidiranje na razpisih in pridobivanju 
sofinancerskih sredstev na področju traj-
nostne mobilnosti v prihodnje.

Trenutno je priprava strategij v prvi 
fazi. Sledili bodo nadaljnji koraki v okviru 
katerih bo k sodelovanju povabljena 
tudi širša javnost in ključni deležniki iz 
lokalnega okolja (predstavniki invalidov, 
starostnikov, društev, javnega prometa, 
vzgojno izobraževalnih ustanov, policije, 
komunale, redarstva in drugi). Skozi raz-
lične dogodke, kot so javne razprave, de-
lavnice, ankete in intervjuje, bo mogoče 
izraziti svoje mnenje in predloge o pro-
metnih rešitvah v občini v prihodnje.

Vsi vljudno vabljeni k sodelovanju.

AKTUALNI JAVNI RAZPISI OBČINE 
MARKOVCI

Objavljamo osnovne informacije trenutno aktualnih javnih razpisov 
Občine Markovci. Celotno dokumentacijo najdete na spletni strani Občine 
Markovci: www.markovci.si

JAVNI RAZPIS ZA DODELJEVANJE POMOČI ZA POSPEŠEVANJE 
RAZVOJA MALEGA GOSPODARSTVA V OBČINI MARKOVCI ZA 

LETO 2024

Predmet javnega razpisa je dodelitev nepovratnih finančnih sredstev za 
uresničevanje ciljev občine na področju razvoja malega gospodarstva, ki 
se dodeljujejo po pravilih o dodeljevanju pomoči de minimis in sicer za 
naslednja ukrepa:
– sofinanciranje materialnih investicij in
–  sofinanciranje samozaposlovanja in odpiranja novih delovnih mest.

Rok oddaje: 4. 11. 2024

SVET ZA PREVENTIVO IN VZGOJO V 
CESTNEM PROMETU OBČINE MARKOVCI

Za več informacij smo vam na razpo-
lago na spodaj navedenih kontaktih.

Občina Markovci
Spec. Andrej Bezjak, dipl.oec.,inž.
grad.
Skrbnik pogodbe
T: +386 2 788 88 83
E: andrej.bezjak@markovci.si

Univerza v Mariboru, Fakulteta za 
gradbeništvo, prometno inženir-
stvo in arhitekturo
Mag. Sebastian Toplak, univ.dipl.inž.
prom.
Vodja projekta
T: 02 2294 375
E: sebastian.toplak@um.si
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V Šturmovcih kosili kot nekoč 
Konjeniško društvo Nova vas pri Markovcih je v sre-
dini junija pripravilo vsakoletno košnjo na star na-
čin. Hkrati so s tem združili še srečanje konjenikov, 
traktoristov, starodobnikov in novodobne mehani-
zacije ter se ob blagoslovu priporočili njihovemu 
zavetniku, sv. Izidorju.

V ranih jutranjih urah so se zbrali kosci, ki so v 
bližnjih Šturmovcih pokosili in ob pomoči grabljic 
pograbljali lep kos travnika. Običajno so pot do trav-
nikov prečkali po reki Dravi, po kateri so se odpravili 
z ladjami, a je tokrat bil tok reke premočan. Na kraj so 
jih popeljale konjske vprege, ki so se v dopoldanskih 

urah vrnile v Novo vas s polnim vozovi sena in seveda 
pridnih in marljivih delavcev. 

Popoldan so se sprva starodobniki popeljali po 
vaseh naše občine, nato je sledil mimohod v Novi 
vasi pred gasilskim domom. Srečanje so nadaljevali 
s kratkim kulturnim programom in z blagoslovom, ki 
ga je opravil farni župnik Janez Maučec. Tudi nedeljska 
pozna sveta maša je bila darovana za vse konjenike, 
traktoriste, kmete, za blagoslov in varstvo pri delu.

Zahvala gre vsem, ki so kakorkoli pomagali pri iz-
vedbi prireditve in vsem tistim, ki so se je udeležili.

ADR

Foto: JL
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Pevci in folklorniki gostujemo, potujemo!

Markovski gledališčniki 
letos iz zadrege v zadrego

Foto: KUD Markovski zvon

Meseca maja se vedno veliko dogaja 
in tako je tudi v ljubiteljski kulturi. 
Pevci CePZ Sveti Marko iz KUD Mar-
kovski zvon ter plesalci in godci iz FD 
Anton-Jože Štrafela Markovci smo 11. 
in 12. maja 2024 gostovali v hrvaški 
Istri pri Slovenskem kulturnem dru-
štvu Ajda Umag.

V polnem avtobusu pevcev in plesal-
cev skupaj z družinskimi člani in ekipo 

navijačev – ker več kot nas je, bolj je 
»lüšno« – smo zjutraj krenili iz Markov-
cev in se dobre volje, s pesmijo harmo-
nike in baritona napotili proti morju.

Ustalili smo se v hotelu v Poreču in se 
popoldne odpravili v Umag, kjer so nas 
prijazno pozdravili člani SKD Ajda Umag. 
Po generalki, pozicijski vaji, upevanju 
in oblačenju smo si na koncertu ob 13. 
obletnici delovanja društva oder delili 
z njihovim ženskim pevskim zborom in 

Gledališka sekcija Kulturno umetni-
škega društva Markovski zvon je v 
dveh junijskih vikendih, v sklopu ob-
činskega praznika, na gledališki oder 
v središču naše občine postavila gle-
dališko predstavo Iz zadrege v zadre-
go. 

Meseci priprav segajo vse do hlad-
nih zimskih mesecev, ko se je na prvih 
vajah sestala igralska zasedba. Nato pa 
so meseci postajali vse toplejši, gleda-
liška predstava pa je dobivala končno 
podobo. V mesecu maju so na župnij-
skem dvorišču pod rokami neuradne 
sekcije »fizikalcev« zrasli kar trije gleda-
liški odri in intenzivne priprave na vrhu-
nec gledališke sezone so stekle še bolj 
zagnano in intenzivno. 

in končno sta napočila dva junijska 

vikenda in predstava, ki jo je režiral reži-
ser Tonček Žumbar je v središče Markov-
cev privabila okrog 1000 obiskovalcev. 
Iskren smeh in bučni aplavzi so odme-
vali v Markovcih, medtem ko je številčna 
igralska zasedba na odru reševala vse 
'zadrege'.

Za projektom, ki je med občinstvo 
ponesel toliko lepega, je stala tudi šte-
vilčna ekipa, ki vedno znova poskrbi, da 
v ozadju vse teče tako kot mora in gle-
dališki projekt zasije v vsej svoji veličini. 
Brez ekipe tovrstni projekti ne bi živeli.

Ob koncu pa iskrena hvala tudi obi-
skovalcem, ki svoj čas namenijo kulturi. 
To ustvarjalcem daje veter v jadra za na-
daljnjo ustvarjanje. Naj živi markovska 
kultura!

RM

Foto: KUD Markovski zvon
Pevci CePZ Sveti Marko 

Foto: KUD Markovski zvon
CePZ Sveti Marko ter plesalci in godci FD Anton-Jožef Štrafela Markovci

folklorno skupino. Naša plesna skupina 
je zaplesala dve koreografiji – Štelngo 
in Praznik vseh norcev, ki vključuje tudi 
koranta, CePZ pa je zapel nekaj pesmi, 
ki so veličastno napolnile dvorano. Na 
koncu smo skupno izvedli še Avsenikovo 
Slovenija, od kod lepote tvoje.

Po povratku v Poreč smo se družili, 
plesali in se zabavali, kot se za vikend z 
dobro družbo spodobi. Nedeljsko do-
poldne smo preživeli ob obali. Nekaj po-

gumnih je zaplavalo v hladnem morju, 
eni so se sončili, drugi so se kosali z gro-
mozansko pico, spet tretji so se s slado-
ledom sprehajali po mestu.

Vikend, poln petja, plesa, smeha in 
uživanja s prijatelji je tako hitro minil. 
Imeli smo se prekrasno in že na poti 
domov je padla odločitev, da skupno 
gostovanje zagotovo kdaj še ponovimo.

Lea Roškar

NADALJUJEMO Z AKCIJO
ZBIRANJA STAREGA PAPIRJA 2024

OŠ MARKOVCI - 9.razred

(Zbiramo ČASOPISE, REVIJE, REKLAME, ZVEZKE brez plastičnih
ovitkov, KNJIGE brez trdih platnic, PISARNIŠKI PAPIR brez plastičnih

map in fasciklov ...).
V kontejner ne spadajo karton in papirnate brisače.

Spoštovani občani in občanke!

V šolskem letu 2024/25 bomo učenci 9. razredov nadaljevali z akcijo pobiranja starega papirja.
Obiskali vas bomo na domu in odpeljali papir, ki ga boste pripravili za nas.
Skozi šolsko leto bo na šolskem parkirišču stal temu namenjen kontejner, v katerega boste lahko
tudi sami odlagali papir. Lahko pa počakate na naslednjo zbiralno akcijo, ko vas bomo obiskali
na domu.

Termini zbiralnih akcij papirja po vaseh:

24. AVGUST
21. SEPTEMBER

19. OKTOBER
16. NOVEMBER
14. DECEMBER

Prosili bi vas, da ob teh terminih vašim potencialno nevarnim domačim živalim omejite gibanje, 
oz. če je le možno, da zbrani papir nastavite pred vhodna vrata oz. ograjo.

Hvala za vašo podporo.
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Koncert Musica VERa ter zaključek pevske sezone

Foto: Kaja Kristovič
Koncert Musica VERa 

Foto: Andrej Mergeduš
Zaključna sveta maša v Cirkovcah

Komorni zbor Kor je bogato sezono okronal s koncertom MUSICA VERa, kjer je z izbranim in tehtnim 
programom navdušil publiko, pred kratkim odmorom pa so zapeli še Rutterjevo Misso Brevis v Cirkovcah.

KONCERT MUSICA VERA
V nedeljo, 12. maja, je v mogočnem 

ambientu cerkve sv. Petra in Pavla na 
Ptuju izzvenel koncert MUSICA VERa, 
ki so ga pripravili članice in člani Ko-
mornega zbora Kor pod vodstvom Da-
niela Tementa. Program koncerta je bil 
zasnovan kot bogat šopek sakralne in 
posvetne glasbe. V svoji čistosti je zaz-
venela renesančna polifonija, naslikala 
se je impresionistična izpoved, ki se je 
prelevila v ekspresionistično obarvano 
glasbo, prav tako ni manjkala niti sodob-
na glasba. V vsakem teh cvetov se nam 
je razodevala resnica – o Bogu, ljubezni, 
lepoti, življenju.

Slišali smo lahko mojstre renesanse 
(Palestrina, Victoria, Hassler), impre-
sionistično je svoje barve nanizal De-
bussy, prav tako so zazvenela dela še 

živečih skladateljev (Krek, Lebič, Makor, 
Gjeilo, Budai), manjkal pa ni, seveda, niti 
Tement. 

V grobem je bil koncert razdeljen na 
dva dela – sakralnega in posvetnega. 
Sicer se je koncert začel nekoliko nena-
vadno, pevci so namreč otvorili večer s 
kora z izvedbo delov maše angleškega 
skladatelja Johna Rutterja ob spremljavi 
še vedno novih orgel, ki so s svojo mo-
gočnostjo zadonele izpod prstov Luka 
Gojkoška. Prvi stihi koncerta so tako bili  
slavnostna Gloria, ki je s svojo ritmiko in 
bogatim zvokom prebudila občinstvo in 
ga navdala z veseljem ob donenju Slave. 
Sledila je nekoliko bolj ritmično umir-
jena, a melodično zahtevna Sanctus in 
nato še sladek, speven Benedictus, ki je 
publiko pripravil na spokojne tone re-
nesanse, ki so sledili. V delu renesančnih 

skladb se je zbor počasi formiral v kla-
sično postavitev, kjer je potem izvedel 
ostala glasbena dela.  

Med presekom sakralnega in pos-
vetnega je sledil odmor, v njem pa 
sta zaigrala Luka Gojkošek na orgle in 
Zsofi Klacsmann na čelo. Slišali smo 
lahko Vivaldijevo Sonato v a-molu (1. 
in 2. stavek) ter vsem poznano skladbo 
Labod francoskega skladatelja Camilla 
Saint-Saensa. 

Daniel Tement, ki zbor vodi že vsa 
leta, je koncertu dal osrednje delo, ki ga 
je napisal v letu 2019 na Cankarjevo be-
sedilo. Gre za skladbo Iz moje samotne, 
grenke mladosti, pri kateri sta se zboru 
pridružila še Zsofi Klacsmann na vio-
lončelu ter tolkalist Štefan Jakob Štrucl. 
Inštrumentalna spremljava je močno 

obogatila zvočnost, dramatičnost in iz-
raznost skladbe ter njenega sporočila. 

Poleg omenjene skladbe je na kon-
certu bilo slišati še nekaj del Daniela 
Tementa, največ priredb ljudskih, med 
njimi tudi skladbo Okoli hišice, ki je bila 
na koncertu izvedena premierno, tudi 
ob njej je razigrano zazvenelo violon-
čelo. 

Komorni zbor Kor je v preteklosti na-
nizal že mnogo uspehov, tako doma kot 
v tujini ter si prislužil veliko priznanj in 
nagrad. S tem koncertom je zbor svojo 
kvaliteto ponovno potrdil ter obenem s 
svojim načinom dojemanja in izvajanja 
glasbe poslušalce iztrgal hitrosti življe-
nja ter popeljal v globine renesanse, raz-
košje barv impresionizma ter v razigra-
nost in dramatiko modernih kompozicij. 

Dva jubilejna koncerta »Čas je…«, Arsana….

Foto: Kaja Kristovič 
Koncert Komornega zbor Glasis v Viteški dvorani na gradu Borl

V nizu koncertov in nastopov Komor-
nega zbora Glasis, sta bila v mese-
cu juniju dva prav posebna. Ne čisto 
običajna, temveč jubilejna, zbor je 
namreč lani dopolnil prvih deset bo-
gatih let delovanja.

Koncert v dveh terminih, smo člani 
zbora pripravili v soorganizaciji z Javnim 
zavodom Belana Cirkulane, ki opravlja z 
gradom Borl. Ta čudoviti ambient smo  
težko pričakovali in se v prenovljenih 
prostorih predstavili med prvimi. Viteško 
dvorano gradu smo v obeh terminih, v 
sredo 12. in v petek 14. junija dodobra 
napolnili.

Jubilejni koncert je ponudil pester in 
raznolik program, ki je odseval desetle-
tno zgodovino in umetniško pot zbora. 
V sebi je nosil simboliko prehojene poti, 
zato tudi pomenljiv naslov koncerta 
»Čas je…«.

Uvodna skladba se je pričela s priho-
dom dirigenta Ernesta Kokota, ki je zapel 
par uvodnih taktov prve skladbe, ki jo je 
zbor zapel na prvih vajah pred dobrimi 

desetimi leti. Nato smo se mu na prosto-
ru za nastopajoče postopoma pridružili 
pevci po vrstnem redu, kot smo priha-
jali v zbor. Zbor danes  šteje 23 članov. 
Sledil je bogat program, sestavljen iz 
šestnajstih posebej izbranih skladb.

Izvirna scena, ki je prav tako vsebo-
vala simboliko jubileja, solistični vložki, 
recitali in video projekcija so koncert še 
dodatno obogatili in ga dvignili na višjo 
raven.  Znova smo publiki  podarili za-
nimiv scensko glasbeni projekt, oni pa 

nam vidno zadovoljstvo, bučne aplavze 
in stoječe ovacije.

Za celotno scensko in glasbeno 
predstavo smo poskrbeli člani zbora, 
pri organizaciji so nam pomagali dru-
žinski člani, člani KUD Markovski zvon  in 
uvodoma omenjeni Javni zavod Belana 
Cirkulane.

V ponedeljek, 17. junija, smo na po-
vabilo Vokalne skupine Ivana Cankarja 
skupaj z gostitelji nastopili v Franči-
škanski cerkvi Marijinega oznanjenja v 
Ljubljani, v soboto 22. junija pa na po-
vabilo MePZ Bistrica ob Sotli na gradu 
Podsreda.

S tem sezone še nismo zaključili, 25. 
julija smo se namreč s samostojnim kon-
certom v slavnostni dvorani Ptujskega 
gradu premierno predstavili na Festivalu 
Arsana.

Z novimi idejami in načrti optimistič-
no in smelo zremo v naše novo dese-
tletje.

Martina Horvat
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Teden vseživljenjskega učenja 2024 na OŠ Markovci

Foto: Gregor Zmazek
Sodelujoči animatorji na tednu vseživljenjskega učenja

Foto: ADR

Foto: ADR

V tednu do 20. do 24. maja smo na Osnovni šoli 
Markovci izvedli dejavnosti v okviru najvidnejše 
promocijske kampanje na področju izobraževanja 
in učenja v Sloveniji, Tednov vseživljenjskega učenja 
(TVU). V tednu dni smo izvedli skupno deset delav-
nic v sodelovanju s petimi različnimi organizacija-
mi.

Delavnice so ponujale raznolike vsebine: učenci 
so se na jezikovnih uricah spoznali z italijanskim in 
japonskim jezikom ter spoznali kulturo obeh držav. Na 
popotniški delavnici so odkrivali lepote in skrivnosti 
vzhodnega sveta, Kambodže in Tajske. Kulinarična de-
lavnica je ponudila izdelovanje pozabljene jedi naših 
babic in dedkov, sirekov, in skutnih namazov. Prav 
tako smo ob svetovnem dnevu čebel, v ponedeljek, 
20. maja, sodelovali na slovesnosti pri učnem čebel-

njaku, obiskali pa so nas tudi čebelarji in nam povedali 
mnogo o pomembnosti čebele in njenega dela. Učenci 
so zaplesali še na folklorni in plesni delavnici, mlajši 
pa predvsem uživali na delavnici, ki je bila namenjena 
skrbi za osebno nego in friziranju. Obiskali in spoznali 
smo poštni urad v Markovcih, prav tako kmetijo Veršič 
v Novi vasi.

V času odmorov smo v šolski avli razstavili pozablje-
na ali izgubljena oblačila, ki se po šolskih kotičkih na-
berejo tekom šolskega leta (kape, jakne, bunde, majice, 
hlače ...). Mnogi so v množici našli svoj kos oblačila in 
ga odnesli domov. Izpeljali smo tudi izmenjevalnico 
knjig, igrač in ostalih predmetov, ki jih učenci več ne 
potrebujejo, nekomu pa so prišle zelo prav.

Teden vseživljenjskega učenja je uspel v polni meri. 
Navdušenost učencev, nova znanja in zadovoljstvo 

učencev so jamstvo, da bomo tovrstne vsebine orga-
nizirali tudi v prihodnje.

Zahvala gre posameznikom in društvom ki so 
prostovoljno izvedli delavnice: Marta Prelog Rožanc, 
Anja Furjan, Aljoša Toplak, članice Društva podeželskih 
žena Občine Markovci, Čebelarsko društvo Markov-

ci, Folklorno društvo Anton-Jože Štrafela Markovci, 
Pošta Slovenija, poslovalnica Markovci, Kmetija Veršič, 
Simona Hameršak, Nataša Lačen in Katja Vajda Kle-
menčič.

Alenka Domanjko Rožanc, 
koordinatorica TVU

In česa potrebujemo več v današnjih 
hitrih časih, ko se komajda še začutimo v 
opravilih vsakdanjika? Se umiriti, zadiha-
ti, prisluhniti in zazveneti v harmoniji ... 
Ne le v glasbi, na vseh področjih našega 
življenja. 

In minuli koncert je poskrbel, da so si 
glasbeniki in prav tako publika dovolili 
biti v danem trenutku, skupaj so dihali 
in se prepustili toplemu objemu glasbe. 
Vzeli so si čas. Zase. Za mir in spokojnost. 
Za srečo. 

ZAKLJUČEK PEVSKE SEZONE
Že drugo leto zapored so si članice 

in člani Komornega zbora omislili za-

ključek, ki ni obarvan zgolj družabno, 
temveč tudi glasbeno. Lansko sezono so 
zaključili s prepevanjem pri sveti maši v 
cerkvi sv. Petra in Pavla na Ptuju, letos pa 
so se odzvali povabilu in se v nedeljo, 30. 
junija, odpravili v Cirkovce.

Idilična cerkev Marije vnebovzete in 
navdihujoči nagovori tamkajšnjega du-
hovnika Janka Straška v kombinaciji z 
izbranimi sakralnimi glasbenimi deli so 
pričarali prav posebno nedeljsko bogo-
služje. Spet smo lahko slišali Rutterjevo 
Misso Brevis, prav tako pa so zazvene-
le sakralne pesmi, ki so ljudem dobro 
poznane. Vse pesmi je na orgle sprem-
ljal Luka Gojkošek, tamkajšnji organist 

in profesor na glasbeni šoli sv. Petra in 
Pavla Ptuj, ki z zborom že nekaj časa so-
deluje. 

Po čudoviti sveti maši je sledil topel 
sprejem v župnijski dvorani, kjer so se 
pevci skupaj z nekaj župljani in gospo-
dom župnikom okrepčali, malce pokle-
petali in si obljubili, da tovrstne dogodke 
še ponovijo. 

Popoldne tega dne so pevci preživeli 
sproščeno – ob jedači in pijači, športa-
nju, klepetu, smehu, seveda pa ni manj-
kala niti pesem. 

KRATEK ODDIH, NATO SLEDI ...
Julij je za pevce Komornega zbora 

Kor mesec počitka in dopusta. Ker pa 
jih čaka letos že v začetku sezone po-
memben koncert, se bodo pevci na 
vajah zbirali že ves mesec avgust. V ne-
deljo, 25. avgusta, bodo namreč izvedli 
koncert v okviru festivala Arsana, na kar 
so zelo ponosni. Vabljeni torej v nede-
ljo, 25. avgusta, ob 19.30 v slavnostno 
dvorano Ptujskega gradu na nepozabno 
zborovsko doživetje. 

Po tem koncertu pa se veselijo izzi-
vov, ki jih prinaša nova sezona. Načrti so 
jasni, skladbe izbrane, veselja in vneme 
pa tudi ne manjka. 

Neža Tement

GLOBINSKO ČIŠČENJE S PARO!



8 | Št. 3, avgust 2024

Slovenska bakla v Občini Markovci

Na grad Borl na kavo

Foto: Foto arhiv Slovenska bakla 

Foto: Stanko Kozel 

Foto: Stanko Kozel 
Grad Borl. Dan odprtih vrat

Foto: Stanko Kozel 
Interpretacijski center na  gradu, v katerem je predstavljena biotska 
pestrost ob Dravi.

Olimpijske igre so sanje vsakega športnika, niso pa 
le športni dogodek. Oče modernih olimpijskih iger 
Pierre de Coubertin si jih je  zamislil tudi kot način 
zbliževanja narodov. Želel je igre, na katerih se mla-
deniči in mladenke merijo v športnih disciplinah, 
namesto da se spopadajo v vojni. 

Olimpijski ogenj se je letos podal na 101 dan dolgo 
pot 16. aprila. Od  prižiga olimpijske bakle na ruševinah 
antične Olimpije je potoval vse do 17 tisoč kilometrov 
oddaljenega  prizorišča 33. poletnih iger v Parizu.

Dan za prižigom olimpijske bakle je na svojo pot 
krenila tudi slovenska bakla. Pot je pričela v Občini 
Lendava na tromeji Slovenije, Madžarske in Hrvaške. 
Na 72 dnevnem potovanju je obiskala tako rekoč vse 
slovenske občine in 13. julija dosegla svoj cilj v Kranjski 
Gori na stičišču treh držav: Slovenije, Avstrije in Italije. 

Baklo so na njeni poti spremljali športni navdušenci 
različnih generacij: od vrtčevskih otrok, osnovnošol-
cev, zaposlenih, rekreativnih športnikov, stanovalcev 
domov za starejše občane in nekdanji vrhunskih slo-
venskih športniki in športnice, olimpijci in paraolim-
pijci.

V četrtek, 27. junija 2024, je bakla potovala tudi skozi 
Občino Markovci. Svoj obisk je začela pred občinsko 
stavbo, kjer so jo pričakali njeni nosilci. Po uvodnem 
pozdravu in nagovoru podžupana Zlatka Bratuša ter 
koordinatorja Nogometne šole Korant Davida Križaniča 
je plamenica odvihrala na svojo pot po občini. Pot jo 

je ponesla okoli občinske stavbe, 
društva upokojencev, mimo osnov-
ne šole ter župnišča. V vmesnem 
času se je izmenjala med nosilci iz 
Nogometne šola Korant Markovci, 
PGD Bukovci in PGD Prvenci–Strel-
ci.

Na svoji poti po Sloveniji in  naši 
občini so njeni nosilci širili vredno-
te olimpizma in predstavljali našo 
podporo športnikom v pripravah 
na Olimpijske igre v Parizu.

Za vse navzoče gledalce in nosil-
ce bakle je bila na dvorišču občin-
ske stavbe pripravljena pogostitev, 
kjer so se lahko okrepčali od vroče-
ga sonca. Udeleženci dogodka so 
se skupinsko in individualno foto-
grafirali s slovensko baklo, izpolni-

Grad Borl stoji na visoki skali, tik nad reko Dravo na 
obrobju Haloz. Postavljen je bil v 12. stoletju in je 
skozi zgodovino imel pomembno vlogo. Najprej je 
služil kot obmejna ogrska postojanka, kasneje pa 
je postal središče gospoščine, kateri lastniki so se 
skozi stoletja spreminjali.

Grad je sedanjo baročno podobo dobil v času 
grofa Jurija Friderika Sauerja in je v lasti te družine 
ostal do leta 1801. Nato je menjal še nekaj lastnikov, 
po 1. svetovni vojni pa je prešel v roke neplemičev. 
Njegov razvoj pa se ni udejanjil, saj je v poslovanje 
zarezala velika gospodarska kriza in nato še dokončno 
2. svetovna vojna. Takrat so Nemci grad zaplenili in ga 
spremenili v zbirno taborišče za politične zapornike. 
Po vojni je grad leta 1951 postal letovišče, poznano po 
širni Evropi. Največji razmah je doživel v šestdesetih 
letih prejšnjega stoletja, ko je na gradu bil odprt tudi 

kopalni bazen. Grad je bil nato 1980 leta zaprt in od 
takrat dalje so se tam odvijali le občasni dogodki.

Leta 2005 je bilo ustanovljeno Društvo za oživitev 
gradu Borl, katerega namen je gradu povrniti življe-
nje in dostojanstvo. Po dolgih letih prizadevanj se 
je obnova gradu pričela leta 2020, in sicer je obnov-
ljeno prvo dvorišče, pritličje v desnem traktu, prvo 
nadstropje ter viteška dvorana. Ministrstvo za kulturo 
je marca 2024 upravljanje predalo javnemu zavodu 
Belana, ki ga je ustanovila Občina Cirkulane in v aprilu 
je grad Borl ponovno odprl vrata tudi za obiskovalce. 
Dogodek so takrat obeležili z dnevom odprtih vrat, 
katerega se je udeležilo okrog 2000 obiskovalcev. Grad 
je danes odprt ob petkih, sobotah in nedeljah ter pra-
znikih med 10. in 18. uro, ko si lahko grad ogledate 

individualno ali pa z lokalnimi turističnimi vodniki, 
ki vas bodo popeljali po gradu in vam razkrili nje-
gove zanimivost. Lepo obnovljen grad ponuja  med 
drugom prostor za organizacijo različnih srečanj, de-
lavnic in koncertov.  Na gradu si je možno v galerijsko 
razstavnem prostoru ogledati prirodoslovno razstavo 
zDRAVO, ki prikazuje biotsko raznovrstnost dravskega 
obrečnega prostora, prav tako pa na gradu ponovno 
obratuje kavarna. 

TPK

li so listke za sodelovanje v nagradni igri in prevzeli 
trajnostne zapestnice jeklene volje.

Vsak izmed sodelujočih je tako na nek način prispe-
val kamenček v slovenski olimpijski mozaik vrednot, ki 
jih poudarja svetovno olimpijsko gibanje in pomagal 
našim športnikom vliti dodatno moč in motivacijo 
pred začetkom iger.     

LM 
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Kolesarska dirka »Tour of Slovenia 2024« 
skozi Občino Markovci

Foto: RTV SLO 

Foto: Sara Cizerl

Foto: Sara Cizerl

Presenetljivo hitro so se kolesarji zapeljali mimo 
občinske stavbe. Hitreje kot je pričakovala večina 
gledalcev. Tempo je bil takšen, da dogajanja niso 
uspeli niti fotografirati.

Trasa dirke skozi Občino Markovci je bila 12. 6. 2024 
del prve etape največjega in najodmevnejšega kole-
sarskega dogodka v Sloveniji, ki se je končal 16. junija 
2024 s ciljem v Novem mestu. Na štartu prve etape 
12. 6. 2024, ki se je pričela na Slovenski ulici v Murski 

Soboti je bilo 227 uveljavljeni domačih in tujih profe-
sionalnih kolesarjev. Trasa je kolesarje vodila kar čez tri 
sosednje države, Avstrijo, Madžarsko in Hrvaško. Bila 
je precej dolga (191,9 km), ni pa bila preveč zahtevna. 
Tekmovalci so morali samo čez en gorski cilj četrte 
kategorije. Dirka je pritegnila številne gledalce tako 
ob cesti kot ob ekranih. Gre za dirko poklicne serije 
(Pro), sicer drugega najvišjega ranga v koledarju dirk 
Mednarodne kolesarske zveze (UCI).

Ogledati si jo je bilo mogoče z neposrednim preno-
som po celotni Evropi na programih 
Eurosport in RTV Slovenija. 

Kljub nezahtevnosti prve etape 
so na cesti na kolesarje prežale šte-
vilne pasti. Tudi na odseku znot-
raj naše občine se je zgodilo kar 
nekaj padcev. Pot je pri nas kole-
sarje vodila skozi Stojnce, Bukovce, 
Novo vas pri Markovcih, Markovce 
in nazaj čez Stojnce proti Ormožu. 
Kolesarji so se morali spopasti s kar 
nekaj ostrimi zavoji, kar je v skupini, 
v kateri se pelje strnjeno več deset 
kolesarjev pri hitrosti 40 km/uro ali 
več, precej nevarno. Zaradi varnost 
so bile posamezne ceste v občini 
popolnoma zaprte za promet, kar 
je povzročilo kar nekaj negodova-
nja pri posameznih občanih. Mar-
sikomu se je zdelo nepredstavljivo, 
da je zaradi kolesarske dirke zaprta 
regionalna cesta Ptuj-Zavrč. Zaprta 
je bila z razlogom. 

Mednarodno srečanje vseh starodobnih vozil

Foto: Silvo Mlinarič
7. mednarodno srečanje MOPED 

V prvi polovici meseca maja vsako leto orga-
niziramo mednarodno srečanje vseh staro-
dobnih vozil. Torej vozil, ki štejejo najmanj 30 
let. Letos nam vreme ni zagodlo in v športnem 
parku Bukovci se je dogodka udeležilo 250 
starih vozil. V večini mopedi, po katerih se tudi 
naše društvo imenuje. Manjkali pa niso niti 
motorji, avtomobili in traktorji. In to iz celotne 
Slovenije, Hrvaške, Bosne in Avstrije.  Tujcev 
je bilo skoraj več kot slovenskih vozil. Izjemno 
število, katerega bomo težko presegli. 

Po jutranjem zboru in zajtrku je sledila pano-
ramska vožnja po poteh naše občine do Ormoš-
kih lagun in nazaj po hrvaški strani preko Zavrča. 
Trasa je bila dolga cca 65 km in vsi udeleženci 
so bili navdušeni nad okoljem, ki nas obdaja in 
znamenitostmi, ki jih imamo. Ob vmesnih pos-
tankih smo se okrepčali in podučili ob predstavitvah 
kraja, kamor smo prišli.  Imeli smo tudi spremstvo 
motoristk Pandora, ki so nas spremljale in «zapirale« 
cesto, da je potekalo vse varno in po predpisih. Ko 
so nas jekleni konjički v popoldanskih urah pripeljali 
nazaj v Bukovce, smo imeli kosilo. Sledilo je druženje 

in debatni krožki, ob katerih se je vsak ljubitelj svojega 
vozila pohvalil z zgodovino in kasnejšo obnovo. Neka-
teri so se svetili bolj kot takrat ob nastanku oz. ko so 
prišli iz trgovine. In verjemite mi, tudi cene so temu 
primerne, saj se nekateri sestavni deli več ne dobijo ali 
pa jih ni za dobiti. Ta iskanja in izdelava, ter posledično 

obnova, pa traja,  pri enih lahko celo kar nekaj 
let. Spet drugi imajo raje patino in originalnost. 
Vsak pa ima svojo zgodbo. Ob razstavi, ki je trajala 
do večera, smo organizirali še spretnostne igre in 
tombolo, tako da je vsak šel z nasmehom in nag-
rado zvečer domov. 

Da je prireditev bila popolnoma brezplačna, 
kar smo edini v Sloveniji, gre zahvala vsem članom 
društva. Seveda pa nam brez pomoči donatorjev 
ne bi uspelo. Da dim, vonj po mešanci oz. bencinu 
in spomin na čase iz zgodovine privabi veliko ljudi, 
povedo tudi ostali obiskovalci, katerih je bilo ravno 
toliko kot udeležencev srečanja. Torej naslednje 
leto lahko morebiti prekosimo samega sebe in 
nas bo še več, saj o naši prireditvi vsi govorijo v 
superlativih in tudi tisti, ki letos morda niso bili 
zraven, drugo leto zagotovo bodo. Veliko starih 
vozil ali oldteimerjev kot jim ponavadi rečemo 

še se namreč skriva ali pa hrani v skednjih, lopah in 
garažah.

Klub ljubiteljev starih vozil MOPED, brm, brm ….
Silvo Mlinarič

Da na takšnih dirkah ne gre za rekreativno ne-
deljsko kolesarjenje, ampak za dirko, ki je že sama po 
sebi nevarna, kaj šele v primeru nepredvidenih ovir 
na cesti, nam lahko pove podatek, da so tekmovalci 
prikolesarili v Stojnce ob 15.22 uri, ob 15.30 pa smo jih 
lahko spremljali že v Markovcih. Na ovinku pred cerkvi-
jo je marsikdo stisnil zobe, ko je videl kako na tesno je 
vodilna skupina zvozila ovinek, na katerem so pri tej 
hitrosti imeli težave celo številni vozniki spremljajočih 
vozil. Povprečna hitrost kolesarjev na prvi etapi je bila 
41, 8 km/uro. Zmagovalec etape Dylan Groenewegen, 
ki tekmuje za ekipo JAY, je 191,9 km prevozil v 4 urah 
in 35 minutah.

DŠ
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S pesmijo, plesom in množico pisanih kostumov na 3. 
mednarodnem karnevalu v Banja Luki

Spominska ribiška tekma za pokojne člane

Ljudske pevke folklornega društva gostovale v domu 
starejših Ptuj

Foto: KUD Maska

Foto: Ignac Habjanič
Najtežjo ribo na tekmovanju v Prvencih je ulovil  Ferdo Škvor.

 Foto: Dom upokojencev Ptuj
Ljudske pevke FD Markovci s harmonikašem v domu starejših na Ptuju in v enoti Muretinci 

Foto: Ignac Habjanič
Franc Mertuk, zmagovalec ribiške tekme 

Edinstvenega dogodka, ki sta ga organizirala Cen-
ter za izobraževanje za delo z otroki in mladino 
»MIS Banja Luka« ter mesto Banja Luka, smo se čla-
ni in članice KUD MASKA z veseljem udeležili skupaj 
z najmlajšimi člani.  Na 3. Mednarodni karneval v 
Banja Luko smo se odločili prenesti pustno vzdušje.

V soboto, 25. maja 2024, smo se v jutranjih urah 
podali preko Hrvaške proti Bosni, kjer smo zastopali 
Občino Markovci in Slovenijo. Dopoldanski čas smo 
izkoristili za ogled mesta in tržnice.

Popoldne smo se   v pisanih kostumih kot skupi-
na PINK SHOW priključili veselemu vzdušju, z veliko 
smeha, petja in plesa. Na Trgu krajine, kjer je potekala 
osrednja prireditev tretje edicije banjaluškega karne-
vala, smo se predstavili s koreografijo in plesom. Velika 
pustna procesija se je pomikala po ulicah mesta. Na-
stopile so skupine iz Bosne in Hercegovine in več kot 
20 mednarodnih skupin iz Srbije, Hrvaške, Črne gore, 
Makedonije, Slovenije in Italije.

Veliko število gledalcev vseh generacij je prišlo 
uživat in se navduševat nad pisanimi kostumi, odlično 
glasbo, plesom in čudovito energijo, ki je spremljala 
dogodek.

Po dogodku smo se vrnili domu, polni novih vtisov, 
novih poznanstev in nepozabnih doživetij.

Marjana Vrbnjak

V soboto, 18. 5. 2024, so v ribniku Prvenci, kjer imajo 
svoj ribnik in ribiški dom člani ŠRD Markovci orga-
nizirali ribiško tekmo v lovu rib s plovcem v spomin 
na svoje pokojne ribiške prijatelje, katerih število 
se je povzpelo na enajst (Alojz, dva Franca, Janez, 
Jože, dva Janka, Martin, Peter, Rado in Srdan), s ka-
terimi so svoj prosti čas ribiči skupaj preživljali ob 
vodi.

Ob lepem sončnem sicer malo vetrovnem vremenu 
se je ob ribniku zbralo 38 ribičev, ki so učili plavati črve 
in upali na uspešen ulov. S temi prekaljenimi ribiškimi 
»mački« se je uspešno kosal tudi šele 10-letni Stepan 
Vidovič. Po treh urah je tehtnica pokazala uspešnost 
vsakega posameznika: 1. mesto Franc MERTUK, 2. 
Mesto Ivan PEČAR in 3. mesto Viktor SLAMERŠAK, so 
pa udeleženci do 10. mesta vsi dobili nekoliko manjše 
spominske pokale.  Najstarejši tekmovalec (85 let), 
Ferdo ŠKVORC, je prejel tudi lični pokal za najtežjo 
ulovljeno ribo. Potrebno je poudariti, da je vse pokale 
doniral Tone PLOŠINJAK iz Male vasi Občina Gorišnica, 
za kar se mu vodstvo društva iskreno zahvaljuje.

Teden kasneje, torej v soboto, 25. 5. 2024, pa so se 
v sosednji vasi v  Borovcih, kjer je v sklopu športnega 
društva ribiška sekcija, njihovi člani s spominsko tekmo 
spomnili svojih pokojnih članov. Tekme se je udeležilo 
13 ribičev in po tr urnem upanju in želji po čim večjem 
ulovu je tehtnica prikazala uspeh posameznega ribiča. 

Prvo mesto je osvojil  Dušan MATJAŠIČ,  drugo mesto 
Janko SLATIČ in tretje mesto Ferdo ŠKVORC. 

Vsem udeležencem enega in drugega memoriala 
hvala za sodelovanje v spomin svojim pokojnim prija-
teljem, ki lovijo ribe nekje na oni strani mavrice.

Ignac Habjanič

Ljudske pevke folklornega društva 
»Anton Jože Štrafela« so se v juniju in 
juliju z ljudsko pesmijo družile s stano-
valci doma Ptuj, na Ptuju in v enoti Mure-
tinci. Na Ptuju so izvedle koncert v naravi 
–   v čudovitem ambientu, parku doma, 
v prijetni senci. K sodelovanju so pova-
bile ljudskega godca Ivana Goloba, da je 
stanovalcem zaigral na frajtonarico, ljud-
ske pevke pa so k petju družno povabile 
tudi prisotne. V enoti Muretinci je bilo še 
posebej doživeto, saj so medse povabile 
dolgoletno vodjo sekcije Angelo Liponik 
in so skupaj zapele, kot pred časom, ko 

še je Angeli služilo zdravje.
Skupno druženje je bilo veselo in 

doživeto, saj so pevke in harmonikaš 
starejšim popestrili poletne dneve, s 
pesmijo pa so odtavali v spomine – v 
njihova mlajša leta. V Muretincih se jim 
je v imenu vseh stanovalcev in zaposle-
nih zahvalila upokojena učiteljica slo-
venščine Karolina Pičerko, ki pridno piše 
zgodbe svojega življenja in to » peš«, 
na roko, kar je dandanes že zelo redko. 
Pevke so obljubile, da še pridejo na obisk 
s pesmijo.

Marija Prelog
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Člani Društva upokojencev 
Markovci na turnirju v pikadu 

Pogačarjev trg, v znamenju 
Pomurja in Podravja

Odvoz plastičnih zamaškov 
za dober namen

Foto: Ignac Habjanič
Pri odvozu zamaškov je sodelovala Slovenska 
vojska.

Foto: Ignac Habjanič
Kulturni program so pripravili otroci iz vrtca Ptuj.

Foto: Ignac Habjanič
Humanitarnih akcij se občasno udeleži tudi 
predsednica države.

Foto: DU Markovci

 Foto: Tatjana Petrovič
Člani Turističnega društva Občine Markovci v Ljubljani 

Tokratno tekmovanje v pikadu je 5. 6. 
2024 organiziralo Društvo upokojen-
cev Grajena pod okriljem Pokrajinske 
zveze upokojencev Spodnje Podravje, 
ki povezuje 43 društev v 19. občinah 
in premore okrog 12000 članov.

Tekmovanja v Grajeni se je udeležilo 
14 ekip, med njimi tudi Društvo upo-
kojencev Markovci. V kategoriji moški 
ekipno so Markovčani zasedli solidno 
6. mesto. Med ženskami so najboljši re-

zultat dosegle tekmovalke iz DU Sveti 
Tomaž. Ekipa DU Markovci pa se je pre-
bila na 9. mesto.

Anton Kores član DU Markovci je v 
konkurenci moški posamično, v kateri se 
je za zmago potegovalo 69 tekmovalcev, 
zasedel odlično 20. mesto. V konkurenci 
ženske posamično pa je  Nada Bezjak 
dosegla 3. mesto izmed 69 tekmovalk.

LM

Na Ptujski železniški tovorni postaji 
se je 6. 5. 2024 ponovno odvil huma-
nitarni dogodek in sicer odvoz pla-
stičnih zamaškov, katerega izkupiček 
je bil namenjen kot pomoč malemu 
Marselu iz občine Destrnik pri pokri-
vanju stroškov za njegove prepotreb-
ne terapije.

Med odpeljano količino (3020 kg) je 
bilo kar nekaj zamaškov, ki so jih zbrali 
občani Občine Markovci, saj zbiralec 
dobiva zamaške, ki jih zberejo učenci 
osnovne šole in otroci vrtca, nekaj se 
jih nabere tudi v trgovini TUŠ, kjer pri 
vhodu kartonska škatla vljudno vabi 
občane k sodelovanju, pa tudi v gos-
tišču Pri oračih in Cvetličarna Čuš v Bu-
kovcih lahko oddate zamaške za dober 
namen. Kot stalnica vseh odvozov so 
sodelovali pripadniki SV (74. PEHP) vo-
jašnice generala Maistra iz Maribora, 
otroci ptujskega vrtca enote Mačice in 
Deteljice, ki so pripravili krajši kulturni 
program s plesom, pomagali pa so tudi 
nakladati zamaške na kamion, saj je za 
njih zbiratelj pripravil manjše vreče. Kot 
glavna promotorka tega humanitarnega 
odvoza je bila prisotna svetovna prvaki-
nja v boksu v različici WBC in WBO go-
spodična Ema Kozin, ki pravi: »Vedno se 
rada in veseljem odzovem na podobna 
povabila, saj menim, da je pri takih pro-
jektih podpora športnikov pomembna 
v smislu osveščanja in ozaveščanja ob-
čanov, da lahko nekomu, ki potrebuje 

pomoč, pomagajo tudi z gospodinjskim 
odpadkom kar zamašek nedvomno je.”

Sašo Dežman štabni vodnik iz voja-
šnice generala Maistra Maribor, ki vodi 
celotno logistiko odvoza pa je povedal:»-
Takih in podobnih humanitarnih projek-
tov se vojaki vselej z veseljem udeleži-
mo, saj vidimo, da je v ospredju pomoč 

najranljivejšim osebam–otrokom in s 
tem tudi dokazujemo, da je vojska v 
službi ljudi.« Ko je bil kamion naložen in 
skladišče skoraj prazno, je Ema izpustila 
golobe miru v želji in upanju, da bi bilo 
več miru na svetu. Golobe za popestritev 
dogodka je pripeljal Zvonko Mohorko iz 
Stojncev, kot zanimivost pa naj dodam, 
da so le-ti prej prileteli domov kot se je 
Zvonko pripeljal. 

Ignac Habjanič 

V soboto, 1. 6. 2024, smo se člani 
Turističnega društva Občine Markovci 
odpravili proti Ljubljani. Turistični po-
nudniki iz dežele ob Muri in Dravi smo 
se letos že petič predstavili na tržnici v 
Ljubljani, na prehodu na Pogačarjev trg, 
pod sloganom Živimo v Pomurju skupaj 
s Podravjem. Zadišalo je po domačih 
lokalnih kulinaričnih dobrotah, čuti je 
bilo muziko in guč iz naših krajev, dobra 
volja, širokosrčnost in gostoljubnost pa 
so požlahtnile srečanje v metropoli Slo-
venije. Ekipo je sestavljalo devet članov 
društva. Obiskovalce smo pogostili z 

domačo južino: kruh, zaseka, meso iz 
tunke, luk in seveda špricar.

Po 10. uri pa je že bil pripravljen pra-
ženi krompir, nad katerim so bili obisko-
valci neizmerno navdušeni.

Vzdušje med obiskovalci in ponudni-
ki je bilo odlično, vseskozi je potekal pro-
gram domačih muzikantov, folklore in 
zborovsko petje slovenske filharmonije. 

V popoldanskem času smo se dobro 
razpoloženi ter polni dobrih vtisov  vra-
čali proti domu.

Tatjana Petrovič

Ljubo Jurič s.p.
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Obiski občanov v 
domovih starejših

Častitljiva obletnica

Prostovoljke OORK Markovci in župnijske Karitas 
tudi med poletjem obiskujemo naše občane in ob-
čanke po domovih starejših. V juniju smo obiskale 
dom starejših na Ptuju, v juliju Muretince, v avgustu 
Juršince. 

V domu starejših na Ptuju stanuje več naših obča-
nov in občank, ena izmed njih je tudi Anika Princl, ki 
je v juniju praznovala oseminsedemdeseti rojstni dan 
in smo jo obiskali. Gospo Aniko je pred enajstimi leti, 
ravno na njen godovni dan, doletela možganska kap. 
Vsa ta leta je del njenega telesa paraliziran in dneve 
preživlja na invalidskem vozičku, vendar je neutrudna 
borka, ki poskuša bolezenske tegobe premagovati po 
najboljših močeh. 

Marija Prelog

 Foto: Zdenka Zver
Ivanka Belšak je praznovala 90 let. 

 Foto: Dom upokojencev Ptuj
Anika Princl s hčerko Jožico 

V petek, 24. maja 2024, je naša so-
seda in vaščanka Prvencev, Ivanka 
Belšak, praznovala 90 let življenja. 
Veseli nas, da jo kljub častitljivim 
letom, še vedno videvamo na nje-
nem velikem vrtu pred hišo, kjer 
okopava, seje ali pobira plodove. 
Njen vrt je še vedno tako skrb-
no urejen kot nekoč. Sin Milan in 
hčerka Darinka jo redno obisku-
jeta in ji pri težjih delih priskočita 
na pomoč. Lepo skrbi tudi za svoje 
živali: kokoši, muce, največ oprav-
ka pa ima z živahnim psom Piki-
jem. Ta si na tak ali drugačen način 
izprosi priboljške.

Ko jo obiščem, mi pove, kaj je 
danes skuhala za kosilo. »Pa še naši 
so mi prinesli to in ono …«, pove in 
pokaže v hladilniku. »Ampak jaz ne 
morem vsega pojesti, še najmanj pa 
mesa.«

Teta Ivanka se je rodila v Mezgo-
vcih. Tam je odraščala skupaj z bratoma in sestro. 
Pove tudi, da o tem, da sta dve vrsti ljudi (mišljeno 
moški spol in ženski spol) starši niso govorili z otroki 
in so bili zato žal nepoučeni. Pa vendar je pri 24 letih  
spoznala fanta, Janeza Belšaka iz Prvencev, ko je ta 
prišel obiskat očeta, ki je pri njih prekrival streho. Kaj 
kmalu sta se poročila in si, v bližini njegovih staršev, 
v Prvencih zgradila hišo. 

Razmišljam, kaj je ključ, da je teta Ivanka pri svojih 
letih še vedno bistrih misli, bere, upravlja s telefo-
nom (zna vrniti klic) in je na tekočem z aktualnimi 
dogodki v domačem okolju in svetu. Morda delav-
nost, skrbnost, učenje novega? Z delom v podjetju 
TAP, kasneje Agis Ptuj, si je na zahtevnem delovnem 
mestu in s polno delovno dobo prislužila pokojnino. 
Z možem sta se dolga leta vozila v službo s kole-
som, šele nekaj zadnjih let z avtobusom. Po službi 
pa je poskrbela še za gospodinjsko delo in se še s 
samokolnico odpravila na njivo po krmo za pujsa ter 

zajce. Skoraj vsak dan, pod večer sem jo videla znova 
poganjati kolo, tokrat na obisk k ostarelim  staršem 
v Mezgovce.

Rada pove, da je bilo v življenju tudi veliko lepih 
stvari, kot so druženja, izleti, počitnice vnukov. Pa ne 
pozabi dodati, kako pridni so njihovi mladi (otroka s 
partnerjema, vnuki, pravnuki …). 

Ob tej priliki bi se vam rada zahvalila še, da sem 
lahko nekoč, ko sem bila otrok, kadarkoli sem želela, 
prišla k vam gledat televizijo, saj ste jo imeli prvi v 
tem delu vasi. Pa hvala za vse prijazne nasvete in 
pohvale, ki jih dobivam od vas.

Ob tem življenjskem jubileju vam, draga teta 
Ivanka, v svojem imenu, v imenu vaščanov, društva 
upokojencev in Rdečega križa čestitam ter želim 
še veliko trdnega zdravja, moči in dobre volje prav 
vsak dan. Pa še veliko opravljenih klepetov pri vašem 
»plotu« ali topli kuhinji.  

 Zdenka Zver

Žetev žita v Prvencih
Veliko stvari, ki smo jih v preteklo-
sti počeli na vasi, doma na kmeti-
jah, nam hiti v pozabo. Ohranjanje 
in posredovanje dediščine mlajšim 
generacijam je izrednega pomena, 
zato je prav, da na določenih dogod-
kih obudimo spomine na čase, ko 
smo skoraj vsa kmečka opravila op-
ravljali ročno. Na tokratnem so bili v 
veliko pomoč tudi otroci in starejši 
ljudje. Kmečka opravila tistega časa 
so bila težka, vendar je bilo lepo, saj 
smo znali drug drugemu pomagati, 

bilo je veliko druženja in medsosed-
skega veselja in prav tega nam danes 
manjka.

Prvenska prireditev - žetev je posebni 
dogodek, podobno kot košnja v Novi 
vasi. Ročna žetev žita je nekoč veljala za 
največje kmečko delo, namreč zgodaj 
zjutraj so se težaki s kosami na ramah 
odpravili na žitno polje. 

Prav Prosvetno društvo Prvenci-Strel-
ci se že več kot dvajset let trudi pripraviti 
tradicionalno prireditev - prikaz žetve 

žita. Gospodar Franc Vrban-
čič in gospodinja Dragica 
Vrbančič na petrovo povabi-
ta “težake” - žanjce na žetev. 
Na dan žetve na njivi poskr-
bita, da težaki niso lačni 
in žejni ter, da bo vso žito 
skrbno pospravljeno v rasta-
ve. V kuhinji pa kmečke žene 
spečejo pristne domače 
ajdove pogače. Možje iz Bo-
rovcev, Zabovcev, Nove vasi 
so nam pomagali požeti žito 
in snope postaviti v rastave, 
dokončno pa je njivo požel 
kombajnist s starodobnim  Foto: Ignac Habjanič Foto: Ignac Habjanič

kombajnom, Borovčan Janez Veselič. 
Med težaki je na njivi za koso prijel tudi 
župan Občine Markovci, g. Milan Gab-
rovec.

Predsednik pd Prvenci-Strelci, Matej 

Bezjak, je v svojem nagovoru pozdra-
vil vse težake, ter se zahvalil vsem za 
pomoč in prikaz žetve žita na njivi. 

Ivan Golob
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Srečanje turističnih društev obvodnih krajev Slovenije

 Foto: Franci Hrovatič
Udeleženci 28. srečanja turističnih društev obvodnih krajev Slovenije

 Foto: TD Občine Markovci

Turistična zveza Slovenije in Svet ob-
vodnih krajev Slovenije sta 1. junija 
ob Soboškem jezeru v paviljonu Expa-
no pripravila 28. srečanje turističnih 
društev obvodnih krajev Slovenije. 
Srečanja smo se udeležili tudi člani 
Turističnega društva Markovci.

V sklopu dogodka so potekali različni 
posveti in vodeni ogledi. Srečanje se je 
pričelo s strokovnim posvetom na temo 
Izzivi pri pripravi plovnih režimov na je-
zerih - priložnosti ali ovire za razvoj. Med 
vodenimi ogledi za udeležence sreča-
nja  je bilo možno izbrati med ogledom 
dvorca RIS Rakičan, sprehodom po sre-

dišču Murske Sobote ali med potjo inter-
pretacije reke Mure in vožnjo z brodom 
v naselju Krog.

Že ob sami prijavi na to srečanje smo 
se odločili za Pot interpretacije reke 
Mure in vožnjo z brodom v naselju Krog. 

Vodeni sprehod po domiselno in 
atraktivno oblikovanem interpretacij-
skem poligonu – učni poti vzdolž reke 
Mure ponuja možnost celovitega do-
živetja različnih življenjskih prostorov 
in živih bitij reke Mure ter njihove po-
vezanosti s človekom. Sprehod nas je 
vodil skozi hrastovo-jesenovo-brestov 
gozd, tipični nižinski gozd, ki uspeva na 
razvitih tleh in je poplavljen le ob viso-

kih vodah. Krožno pot smo zaključili ob 
enem izmed značilnih brodov, ki vozijo 
preko reke Mure, s katerim se žal nismo 
mogli zapeljati zaradi visoke in deroče 
reke. Za odlično vodenje gre zahvala 
županu Občine Puconci, g. Urošu Ka-
menšeku, ki je prava zakladnica znanja. 

Srečanje je imelo ob strokovnem 
programu tudi družabni namen. Ta 
del programa se je odvijal v šotoru ob 
Soboškem jezeru, kjer je zbrane med 
drugim nagovoril tudi predsednik Sveta 
obvodnih krajev Slovenije, Iztok Pipan. 
Sledila je  zabava, izmenjava spominkov 
in predaja zastave gostitelju 29. srečanja. 

Člani Turističnega društva Markovci 
smo se že lansko leto dogovarjali, da bi 

v letu 2025, ko bomo praznovali naš ju-
bilej–25 let obstoja društva, gostili tudi 
srečanje turističnih društev obvodnih 
krajev. Zato smo z velikim veseljem 
sprejeli zastavo gostitelja naslednjega 
srečanja z obljubo, da se naslednje leto 
v tako velikem številu ponovno srečamo 
v Občini Markovci.

Sledila je zabava ob živi glasbi z glas-
beno skupino Langa.  Srečanje je minilo 
prehitro. Polni lepih spominov smo se 
proti domu odpravili v večernih urah.

Hvala organizatorjem srečanja in nas-
videnje prihodnje leto v Markovcih niže 
Ptuja.

Sonja Erlač

ELEKTRO MATERIAL IN TOPLOTNA TEHNIKA
Stojnci 19, 2281 Markovci
info@emitt.si          emitt.si

02/788 81 60          031/224 660

KABEL PP-Y

ELEKTROIN
STALACIJE

TOPLOTNE ČRPALKE

VODOVODNE IN
STALACIJE

CENTRALNE KURJAVE

PRODAJA, M
ONTAŽA, S

ERVIS

MERITVE ELEKTRO- IN
 STRELOVODNIH

 IN
STALACIJ

TALNO OGREVANJE

PREZRAČEVALNE NAPRAVE – REKUPERACIJA

NA VSA SVETILA IZ ZALOGE

-20%

PP-Y 3x1,5  =  0,57 €/m
PP-Y 3x2,5  =  0,93 €/m

*Akcija velja na gotovinsko plačilo
VELJA DO RAZPRODAJE ZALOG
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Ribiški car

Foto: Moto klub Pandora
Članice Moto kluba Pandora

 Foto: Peter Mesarič
Zmagovalci ribolovne tekme za ribiškega carja. Od leve proti desni stojijo Viktor 
Slameršak, Maks Sakelšek in Taj Dokl.

Foto: Moto klub Pandora
Prizorišče 3. moto piknika Moto kluba Pandora, 29. 6. 2024 

Moto piknik moto kluba Pandora
Pred štirimi leti je bil na Ptuju usta-
novljen Moto klub Pandora. Na prvi 
pogled to ni nič kaj novega, saj je mo-
torističnih klubov v okolici Ptuja, na 
Štajerskem in v Sloveniji veliko. Ven-
dar je Moto klub Pandora vsekakor 
nekaj posebnega, saj gre za trenutno 
edini aktivni in uradno registrirani 
ženski moto klub v Sloveniji, ki zdru-
žuje osem članic motoristk.

Pandora«, že drugič po vrsti v Športnem 
parku v Zabovcih. Ko smo iskale mesto 
za naš drugi moto piknik, ki je potekal v 
lanskem letu, 1. julija 2023, smo se takoj 
zaljubile v to prečudovito lokacijo. Že ob 
prvem obisku in dogovarjanju za najem 
prostora s Športno-rekreacijskim dru-
štvom Zabovci so nam ideje, kako bi do-
godek naj izgledal, kje bi bili parkirani 
motorji, kje bi igrala živa glasba, kje bi 

… sicer za spit, ampak nekaj manjka ... 
Vsekakor pa vse to ne bi bilo mogoče 
brez naših družin in prijateljev, ki nas 
s svojo pomočjo in dobro voljo podpi-
rajo že vsa leta in nam več dni pred in 
po dogodku stojijo ob strani, delajo v 
kuhinji in pričarajo najboljše gurman-
ske dobrote ter vse obiskovalce z dobro 
voljo in nasmehom postrežejo s hladno 
pijačo za točilnimi pulti. Da ne pozabimo 
na pomoč pri celotni logistiki ter vseh 
neprespanih noči. Iz srca hvala, dragi 
naši … brez vas Pandorinega moto pi-
knika v tej obliki nikoli ne bi bilo!

Pohvalimo pa se lahko tudi s tem, da 
so naš dogodek obiskali motoristi-člani 
iz več kot 100 različnih moto klubov iz 
Slovenije ter tujine, to je Hrvaška, Bosna, 
Srbija, Avstrija, Madžarska. S svojim obi-
skom so nam izkazali veliko podporo in 
spoštovanje, saj to za nas pomeni, da se 
je naše ime razširilo že po celi Sloveniji, 
sosednjih državah in Balkanu. Vseka-
kor smo se Pandore ves čas trudile in 
seveda se še naprej trudimo, da obiske 
teh klubov, kolikor je le mogoče, vrača-
mo, kar sicer prinaša velike obveznosti 
s sabo ter številne vikende odsotnosti. 
Ampak ko nekaj delaš s srcem in te nekaj 
veseli, nikoli ni škoda časa in kilometrov. 
Predvsem pa je pomembno, da na vseh 
teh obiskih in potovanjih obiskujemo 
nove in zanimive kraje in da so se ravno 

Ideja o ustanovitvi moto kluba, ki bi 
združeval ljubiteljice motorjev iz našega 
območja, je stara že vrsto let. Članice 
smo se veliko družile, vozile in obisko-
vale motoristične dogodke po Sloveniji 
in tujini. Pred štirimi leti pa smo končno 
naredile pomemben korak in registrirale 
naš lastni motoristični klub pod imenom 
MK Pandora.

Zakaj ravno ime »Pandora«? Iskale 
smo ime, ki nakazuje na to, da gre za 
ženski klub. Po naključju nam je prišla 
na misel Pandora, ženska iz grške mito-
logije – prva ženska, ki je bila poslana na 
Zemljo, pametna, lepa in zvita. Seveda 
nikoli ne pozabimo opozoriti na to, da 
naj nihče ne poskuša odpirati znamenite 
Pandorine skrinjice.

V vročih junijskih dneh, natančno v 
soboto, 29. 6. 2024, je naš klub že tretje 
leto po vrsti organiziral veliki motoristič-
ni dogodek »3. Moto piknik Moto kluba 

si obiskovalci lahko postavili šotore in 
veliko več, kar švigale po glavi. In ravno 
lokacija za izvedbo našega moto piknika 
je veliko doprinesla k zelo uspešni iz-
vedbi tako lanskega kot tudi letošnjega 
dogodka.

Po naših ocenah je letošnji Pandorin 
moto piknik obiskalo približno 500 obi-
skovalcev skozi ves dan, v največji meri 
seveda motoristov, vesele pa smo vedno 
tudi ostalih gostov, naših prijateljev in 
znancev, ki sami niso motoristi, ampak 
so jim motorji in vse, kar je z njimi po-
vezano, zanimivi. Dogodek se je odvijal 
od 13. ure dalje, vreme je bilo sončno 
in vroče, kar je privabilo motoriste od 
daleč in blizu. Atmosfero sta še dodat-
no ogrela dva Rock-Banda, Wanted5 
ter Hornets, ki sta od popoldneva dalje 
in do ranih jutranjih ur dala edinstve-
ni pečat našemu dogodku. Motorizem 
brez Rock 'n Rolla je kot pivo brez pene 

zaradi teh obiskov rodila nova poznan-
stva in prijateljstva, katerih je v teh hitrih 
in stresnih časih vedno premalo.

Na koncu se želimo še enkrat zahvali-
ti vsem, ki ste v kakršnikoli obliki dodali 
svoj pečat našemu dogodku in pomagali 
pri tem, da so naši obiskovalci uživali na 
našem moto pikniku. Zahvala gre prav 
tako Občini Markovci, ŠRD Zabovci, PGD 
Bukovci ter Klubu ljubiteljev starih vozil 
Moped ter vsem ostalim ustanovam, 
podjetnikom, društvom in posamezni-
kom, ki so nam pomagali pri izvedbi 
našega dogodka. S pomočjo vseh vas se 
bomo Pandore lahko še naprej udejstvo-
vale tudi na družbeno odgovornem po-
dročju, na raznih dobrodelnih dogodkih, 
tako s svojimi aktivnostmi kot finančno 
pomočjo. Še enkrat najlepša hvala!

Če pa katero od nas srečate, ali na 
motorju ali kar tako, nas pocukajte za 
rokav … Pandore smo vedno vesele 
pozdrava, lepe besede in seveda vaše 
podpore. V današnjih časih pa seveda 
tudi ne gre brez socialnih medijev, tako, 
da vse naše aktivnosti in dogodivščine 
lahko spremljate tudi na naši Facebo-
ok-strani “Motoklub Pandora”. Vsekakor 
pa upamo, da se vidimo na katerem od 
naših bodočih dogodkov.

V imenu Moto kluba Pandora
Aleksandra Špurej, podpredsednica

Ribiški aktivi, kot so ribiške družine, ri-
biška društva in sekcije, vsako leto organi-
zirajo za svoje članstvo tako imenovano ri-
bolovno tekmo za ribiškega carja društva.  
Ribiški car postane ribič, ki v določenem 
času (običajno so to tri ure) ujame najtež-
jo ribo. 

Članstvo ŠRD Markovci, ki ima svoj ribnik v 
Prvencih, je priredilo takšno tekmo v nedeljo, 
14. 7. 2024. Tekme se je udeležilo lepo število 
ribičev. Po žrebu štartnih številk in namestitvi 
na lovna mesta se je ob 8. uri začelo zares. 
Po triurnem namakanju trnkov v pravem po-
letnem dnevu in učenju plavanja črvov je 
tehtnica pokazala uspešnost posameznega 
tekmovalca:

1. mesto in naziv carja društva za leto 
2024 je pripadlo Maksu SAKELŠKU.

2. mesto in naziv prvi spremljevalec carja 
za leto 2024 je prejel Viktor SLAMERŠAK.

3. mesto in naziv drugi spremljevalec 
carja za leto 2024 pa si je priboril Taj DOKL. 

Tretje uvrščeni enajstletni Taj DOKL je na 
vprašanje, kako se počuti na tekmi, povedal 
naslednje: » Med temi starimi – starejšimi 
ribiškimi mački se kar uspešno znajdem in 
kljub mladosti sem jim skoraj enakovreden, 
saj sem že tudi na ligi društva v svojem sek-
torju premagal vse sotekmovalce.«

Iskrene čestitke vsem trem prvouvršče-
nim, predvsem pa novemu CARJU, vsem 
ostalim pa lepa hvala za sodelovanje in več 
ribiške sreče prihodnje leto. 

Ignac Habjanič
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Na obisku v klubu Trening center Bravo

Foto: TCB
Člani TCB na Festivalu ambasadorjev varnosti 2024

Javnost danes ni najbolj naklonjena športnemu 
strelstvu. Še pred kakim desetletjem je bilo dru-
gače. Športna strelska društva so bila skoraj v vsa-
ki šoli, tudi na Osnovni šoli Markovci. Danes pa je 
družba polna stereotipov, ko je govora o športnem 
strelstvu. Da bi razbili določene mite in dali besedo 
športnim strelcem, ki jih je v naši občini veliko, smo 
obiskali Klub Trening center Bravo, katerega sou-
stanovitelj je domačin Janez Krajnčič iz Zabovcev.

Janez Krajnčič je samostojni podjetnik, mojster 
borilnih veščin in tekmovalec v dinamičnih strelskih 
disciplinah IDPA in IPSC, zbiratelj orožja, ter predsednik 
KlubaTrening center Bravo, ki ima sedež v Zabovcih v 
Občini Markovci.

Klub taktičnih veščin, Trening center Bravo (TCB), 
je skupaj  z  Dušanom Erhatičem  ustanovil avgusta 
2023. TCB je bil ustanovljen  z  jasnim ciljem, posredo-
vati ljudem veščine iz znanja o taktičnem streljanju in 
samoobrambi. 

Janez in Dušan se že več kot 15 let redno ukvarjata 
z borilnimi veščinami. V samoobrambni borilni veščini 
Aikido imata uradno priznano stopnjo 1. DAN (SHO-
DAN-AIKIKAI-Tokyo) oz. po domače črni pas. Od pan-
demije COVID-19 sta se začela ukvarjati z brazilskim JIU 
JIUTSU-om (BJJ). V BJJ-u še vedno vztrajata 2-3 krat na 
teden oz. kolikor jima dopušča čas. 

Ravno borilna veščina je bila tista, ki ju je združi-
la in sta začela razmišljati tudi o strelstvu. Po opra-
vljenih vseh zakonskih usposabljanjih in izpitih sta 
kot člana SD Kidričevo (v katerem sta člana še sedaj) 
začela spoznavati dinamično streljanje. Tekmujeta v 
disciplinah IPSC in IDPA, za katere imata opravljene 
ustrezne varnostne izpite. Pridobila sta tudi certifikat 
MNZ o strokovni usposobljenosti za delo z eksplozivi, 
posledično lahko izdelujeta strelivo. 

Pot ju je zanesla tudi v Kočevje k Lynx-om. Tam sta 
dobila prve izkušnje iz pravega taktičnega streljanja. 
Inštruktorji pri Lynx-ih so namreč vsi z vojaškim oz. 
policijskim predznanjem in velikimi izkušnjami, kako se 
»obnašati« z orožjem v realnih situacijah. Njihov ambi-
ent in njihove metode dela so ju navdušile, tako da sta 
začela razmišljati o svojem strelišču. Po dolgem iskanju 
sta dobila v Kidričevem v najem ustrezen prosto, kjer 
sta začela uresničevati svoje ideje.

V slabem letu jima je uspelo strelišče postaviti na 
noge. TCB je danes opremljen s papirnatimi, kovinskimi 
in tudi reaktivnimi tarčami. Slednjim sta dala največjo 
prioriteto. Na tem  področju sodelujeta s proizvajal-
cem, ki izključno za TCB razvija te tipe tarč, po najunih 
željah. Največja zanimivost strelišča je osebni avtomo-
bil Renault Laguna. Ta avtomobil omogoča vožnjo po 
strelišču in streljanje iz vozečega se vozila. Ob tem sta 
nas opozorila, da je Hollywood s svojimi akcijskimi filmi 
eno, realnost, ki jo je možno preiskustiti na strelišču, 
pa popolnoma nekaj drugega.

Njun cilj je strokovno znanje deliti ter poučiti zainte-
resirane o strelstvu in samoobrambi. Zato sta za potre-
be izobraževanja in treninga kupila 6 novih, slovenskih 
pištol AREX Delta (Gen. 1) in vso zaščitno opremo za 
6 strelcev (aktivni glušniki, zaščitna očala,…). Največji 
poudarek dajeta varnosti, zato od kandidatov najprej 
zahtevata disciplino in poslušnost. Njun cilj je dosežen, 
ko vidita, da je  kandidat na koncu sposoben streljati 
varno. To jima  zelo dobro uspeva. V TCB izvajajo samo-
obrambo z orožjem, dinamično in situacijsko streljanje, 
pripravo na izpit iz varnega rokovanja z orožjem in 
team buildinge.

Ob zavedanju, da je potrebno ob osnovnih dob-
rinah, ki jih vsako živo bitje potrebuje za svoj obstoj, 
zagotoviti tudi varnost,  želita, da TCB postane nek 
ambasador varnosti v lokalnem okolju. Ravno zato sta 
pričela sodelovati z IVK-jem (inštitutom za varnostno 
kulturo) in MORS-om (Ministrsvom za obrambo). IVK 
je letos, 16. marca, organiziral Festival ambasadorjev 
varnosti 2024, kjer se je TCB predstavili z borilnimi 
veščinami. Dogodek je bil namenjen strokovni in laični 
javnosti, mladim ter starejšim, s poudarkom  na oza-
veščanju varnostne kulture ter promoviranju poklicev 

na področju nacionalne varnosti. V mesecu juniju so 
se predstavili tudi v vojašnici Vincenca Repnika v Slo-
venski Bistrici na dnevu odprtih vrat. 

Za naslednjo šolsko leto se dogovarjajo z osnovnimi 
šolami, kjer bodo v okviru dnevov dejavnosti (5 šolskih 
ur) predstavili vsebine, ki pripomorejo k varnosti naših 
otrok. Dejstvo je, da lahko za svojo varnost vsak naredi 
največ sam.

Janez Krajnčič poudarja, da imajo strelci v dana-
šnjem času  težavo z negativno stigmatizacijo, zato se v 
TCB trudijo predstaviti širši javnosti realno sliko na po-
dročju strelstva.  Pravi, da je »Orožje v sami osnovi neke 
vrste orodje. Vsako orodje (orožje) pa je varno toliko, 
koliko je usposobljen njegov operater (imetnik orožja). 

Obstaja velika zmota v družbi, da če bomo omejili pro-
dajo orožja, se bo število smrtnih žrtev zaradi orožja 
zmanjšalo. Največ kaznivih dejanj z orožjem se zgodi 
z ilegalnim orožjem in ne z legalnim, zato omejitve 
za nas športne strelce ne bodo zmanjšale trgovine z 
ilegalnim orožjem in s tem povezanih kaznivih dejanj. 
Potrebno je vse napore usmeriti v preprečitve prodaje 
ilegalnega orožja in usposobiti imetnike legalnega 
orožja.Tudi vsi tisti, ki imate doma kos orožja in z njim 
ne greste na strelišče, na usposabljanje, ste najprej 
nevarni do sebe in drugih.« 

Glede na vse zakonske zahteve, ki jih mora takšen 
center izpolniti, lahko trdimo, da je Janezu in Dušanu 
uspelo center narediti operativen v rekordnem času. 
Janez  pravi: »če danes pogledam nazaj, kakšen je bil 
začetek in kaj imamo sedaj, je napredek eksponenten. 
V projekt TCB je bilo vloženega veliko časa, truda in 
finančnih sredstev. Vsega ne bi bilo, če za nama ne 
bi stali najini družini, ki sta nama v oporo od prvega 
dne in verujeta v projekt TCB. Klub taktičnih veščin, 
Trening center Bravo, je že v osnovi bil zamišljen kot 
družinski klub, kjer bosta najini družini dali svoje ideje, 
zamisli, pobude, … Projekt TCB je nastal na vrednotah. 
Te vrednote so: spoštovanje, disciplina, domovina, 
skromnost, družina, vztrajnost, predanost in prijatelji. 
In te vrednote bomo širili, saj le s spoštovanjem vre-
dnot lahko izboljšamo varnostno kulturo v Sloveniji, 
ki se iz leta v leto slabša. Verjamem, da nam bo vsem 
skupaj uspelo.«

“Bolje biti bojevnik na vrtu, kot vrtnar na bojišču.”
LM

Foto: OORK Markovci
Andrejka Mislovič je darovala kri že več kot 60-krat.

KRVODAJALSTVO
4. junij – DAN SLOVENSKIH KRVODAJALCEV
14. junij – SVETOVNI DAN KRVODAJALCEV

4. junija tradicionalno praznujemo dan sloven-
skih krvodajalcev, saj so prav na ta dan leta 1945 
v Sloveniji odvzeli in shranili prve enote krvi, ki so 
že vsebovale konzervans in so jih tako lahko tudi 
shranjevali. 

Kri je najdragocenejše zdravilo, ki nima cene in 
pomeni življenje. Številni jo dnevno brezplačno da-
rujejo, da bi s tem povrnili zdravje in rešili življenje 
anonimnim posameznikom. 

Zelo pomembni so redni krvodajalci, ti zagotavlja-
jo najbolj varno kri in omogočajo zadostno zalogo 
krvi in krvnih pripravkov določenih krvnih skupin, 
še preden pride do izrednega dogodka. Prav zato 
je pomembno angažiranje celotne skupnosti, da 
vzpodbujajo krvodajalce k predanemu prostovolj-
nemu neplačanemu darovanju skozi vse leto. 

Letošnji slogan ob svetovnem dnevu krvodajal-
stva se glasi »Hvala darovalci«. Po vsem svetu se na 
ta dan še posebej ozavešča ljudi o prostovoljnem 
rednem darovanju krvi. Predvsem gre za izgradnjo 
trdnih temeljev nacionalnih zalog krvi, da je bo 
dovolj za vse, ki bodo potrebovali transfuzijo. 

Letos praznujemo 20. obletnico svetovnega 
dneva krvodajalcev. Biti krvodajalec ne samo da je 
humano dejanje, ampak je tudi prioriteta posamezni-
kov, da so dovolj zdravi in sposobni prebroditi »strah 
pred debelo iglo«, da smejo kri darovati ljudem, ki 
jo v določenih trenutkih potrebujejo. Zato krvoda-
jalci resnično smejo biti ponosni na svoja dejanja. V 
naši občinski organizaciji Rdečega križa večinoma 
prevladujejo krvodajalci, vendar se rednih krvoda-
jalskih akcij udeležujejo tudi krvodajalke. Redna 

dolgoletna krvodajalka je tudi Andrejka Mislovič iz 
Borovcev, ki je kri darovala že 64-krat. Andrejka je 
tudi zdravstvena delavka in tako s svojimi prosto-
voljnimi dejanji daje vzgled mlajšim zdravstvenim 
delavcem, da postanejo krvodajalci. Želimo ji obilo 
zdravja, da bo svojo humanitarno poslanstvo lahko 
še naprej izvajala.

Vabimo mlade, ki so dopolnili polnoletnost, da 
se nam pridružijo pri rednih krvodajalskih akcijah. 

Marija Prelog
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Župnijski utrip
Ob koncu šolskega in veroučnega leta se v naši žu-
pniji vsako leto zvrsti kar nekaj praznovanj. Tudi le-
tos ni bilo nič manj pestro. 

Mesec maj velja za Marijin mesec, ko se Mariji še po-
sebej priporočamo s šmarničnimi pobožnostmi. Farani 
so se v ta namen ves mesec združevali ob kapelah v 
Novi vasi, Zabovcih, Stojncih, Strelcih in Borovcih, kjer 

Foto: Kaja Kristovič
Prvoobhajanci 

Foto: arhiv župnije
Šmarnice v Novi vasi 

Foto: arhiv župnije
Srečanje bolnih in ostarelih 

Foto: arhiv župnije
Zakonski jubilanti 

Foto: arhiv župnije
Telovo

Foto: Kaja Kristovič
Prvoobhajanci 

so skupaj molili in prisluhnili šmarničnemu 
branju. 

Poleg priprošnje k Mariji pa je bil mesec 
tudi praznično obarvan. 19. maja so slavili naši 
prvoobhajanci. Kar 45 jih je v srce prvič prejelo 
Jezusa. Teden kasneje so praznovali zakonski 
jubilanti, ki so se pri maši zahvalili za leta sku-
pnega življenja. Po maši, kjer so obnovili svoje 

zakonske zaobljube, so nadaljevali dru-
ženje v župnijski dvorani. 30. maja je bil 
zapovedan praznik, ki mu rečemo kar 
telovo. Po večerni maši je sledila slo-
vesna procesija. Udeležili so se je tudi 
prvoobhajanci, ki so pred oltarji okrog 
cerkve posipali cvetove. V petek, 31. 
maja, je naša župnija gostila dekanijsko 
srečanje zakonskih skupin. V Novi vasi 
se je zbralo več kot 100 udeležencev iz celotne 
dekanije. V sklopu dogodka je zbranim predaval 
dr. Drago Jerebic. Na prvo junijsko nedeljo so 
se v naši farni cerkvi srečali bolni in ostareli. Pri 
maši so prejeli bolniško maziljenje, po njej pa 
se podružili na župnijskem dvorišču. 

Poleg vseh slovesnostih se je ob začetku po-
letja zvrstilo še nekaj manjših dogodkov, kot so 
pohod zakonske skupine, zaključek veroučnega 
leta za prvošolce in njihove starše ter filmski 
večer za mlade. 

Poleti je dogajanje v župniji nekoliko bolj umirjeno, 
vseeno pa, tako kot čez celotno leto, obratuje župnij-
ska knjižnica. Odprta je vsako nedeljo med obema 
mašama in po pozni maši. Pobrskate lahko med števil-
nimi romani in osebnimi izpovedmi, verskimi in zgodo-
vinskimi knjigami, pesmaricami, priročniki ter knjigami 
za najmlajše. Lepo vabljeni, da knjižnico obiščete, saj 
se bo gotovo našlo kaj za vas.

Špela Vrtačnik
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Na kmetiji je lepo

»Nepozabna noč v vrtcu«

Foto: Vrtec Markovci
Otroci vrtca na kmetiji Svržnjak v Markovcih

Foto: Vrtec Markovci Foto: Vrtec Markovci

Foto: Vrtec Markovci

Foto: Vrtec Markovci

Otroci in vzgojiteljice iz skupin Lunice in Oblački 
smo se v petek, 24. 5. 2024, odpravili na naš izlet ob za-
ključku šolskega leta in sicer na ogled kmetije Svržnjak 
v Markovce. Pot nas je vodila iz vrtca mimo občine in 
cerkve, med potjo pa smo si veselo prepevali pesem 
»Na kmetiji je lepo, ija ija ooo…«. Naša prva postojanka 
je bilo igrišče za gasilskim domom v Markovcih, kjer 
je sledila malica iz nahrbtnika – okrepčilen sendvič in 
sok ter sladki priboljški, ki so jih otroci prinesli s seboj 

v nahrbtnikih. Ko smo se okrepčali, smo zapeli nekaj 
otroških pesmih in se nato odpravili naprej na kmetijo. 
Otroci so se obiska kmetije že zelo veselili in so komaj 
čakali, da si ogledajo živali na kmetiji in traktorje. La-
stniki kmetije Svržnjak so nas toplo sprejeli in nam 
razkazali svojo kmetijo. Najprej so nas odpeljali v hlev, 
kjer smo si ogledali krave in bike, nato v manjšem hlevu 
še teličke. Otroci so se zelo razveselili tudi konjičkov, 
ki so se pasli na pašniku. Seveda pa na kmetiji ne gre 
brez traktorjev, zato smo si na veliko veselje nekaterih 

otrok ogledali še te, se povzpeli v kabino in se posedli 
za volan. Na koncu ogleda smo naredili nekaj fotogra-
fij, se toplo zahvalili lastnikom in jim podarili sliko za 
spomin. Še enkrat se jim lepo zahvaljujemo, da so nas 
z veseljem sprejeli na njihovi kmetiji, si vzeli čas za nas 
ter nam razkazali kmetijo in vse živali. Z lepimi spomini 
in prijetnimi občutki smo se odpravili nazaj v vrtec in 
upamo, da se drugo leto ponovno vrnemo na obisk.

Petra Kvar

Nočitev v vrtcu je posebni dogodek, 
ki otrokom ponuja nepozabno izku-
šnjo. Ta dogodek je zasnovan tako, 
da otrokom omogoči samostojnost, 
socializacijo in številne zabavne de-
javnosti.

Vzgojiteljice smo v tednih pred no-
čitvijo izvajale dejavnosti in otroke 
pripravljale na ta dogodek. To je vklju-
čevalo pogovore o tem, kaj pričakovati, 
igre vlog, kjer otroci simulirajo bivanje 
v vrtcu ponoči, in preproste naloge, kot 
je pakiranje nahrbtnika. Cilj je bil, da se 
otroci počutijo samozavestne in vzne-
mirjene glede nočitve.

Otroci so  prispeli v vrtec v popoldan-
skih urah. Sprejem je potekal v sproš-
čenem vzdušju, kjer smo vzgojiteljice 

pomagale otrokom, da se namestijo. 
Otroci so prinesli svoje  pižame, najljub-
še igrače in druge potrebščine. Po na-
mestitvi je sledil kratek uvodni sestanek, 
kjer smo  razložile načrt večera.

Nočitev je bila polna zabavnih in 
poučnih dejavnosti, ki so spodbujale 
sodelovanje in druženje: lov za skritim 
zakladom, priprava večerje, pečenje pa-
lačink, disco ter sproščeno druženje ob 
prigrizkih.

Po dejavnostih so se otroci umili in 
oblekli v pižame. Sledila je umiritev s 
pravljico in sproščujočo glasbo. Poskr-
bele smo, da so se otroci počutili varno 
in udobno, pomagale smo pri morebi-
tnih težavah, kot so strahovi ali težave 
z uspavanjem.

Otroci so imeli  priložnost, da preživi-

jo čas z vrstniki v drugačnem okolju, kar 
krepi prijateljske vezi in socialne veščine. 

Deležni so bili izkušnje bivanja zunaj 
doma v varnem in nadzorovanem okolju. 
Vzgojiteljice smo  poskrbele za varnost 
in dobro počutje otrok, kar je staršem 
dalo mir in zaupanje.

Nočitev v vrtcu je bila posebna in dra-
gocena izkušnja za predšolske otroke. 

Poleg zabave in vznemirjenja ta dogo-
dek prispeva k njihovemu osebnostne-
mu razvoju, socializaciji in pripravlje-
nosti na prihodnje življenjske korake. Za 
starše pa je to priložnost, da opazujejo, 
kako se njihovi otroci razvijajo v samo-
zavestne in samostojne posameznike.

Mojca Erhatič
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Policist Leon na obisku v Vrtcu Markovci

Zaključek programa »Mali sonček«

V mesecu aprilu se je skozi vrata igral-
nic nenehno slišal slogan »Red je 
vedno pas pripet«. V vrtcu Markovci 
se namreč že vrsto let vključujemo v 
projekt Pasavček, ki ga vodi in koor-
dinira Sektor za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu v okviru Javne 
agencije RS za varnost v prometu. 
Tudi letos smo mu namenili posebno 
pozornost.

Osnovni namen projekta je spodbu-
diti dosledno in pravilno uporabo otro-
ških varnostnih sedežev in pripetost 

Foto: Vrtec Markovci 
Otroci vrtca Markovci v družbi policistke Anje Vajda, policista Davida Križaniča in maskote policista 
Leona

Foto: Deborah Strelec 
Udeleženci gibalno-športnega programa Mali sonček v spremstvu Tjaše in Rikarda Flanjak iz 
gimnastičnega društva GIA Ptuj

Foto: Deborah Strelec 
Premagovanje poligona pod vodstvom Davida Križaniča iz Nogometne šole Korant 

Foto: Vrtec Markovci Foto: Vrtec Markovci 

otrok med vožnjo. Namreč prav otroci in 
mladostniki so najpogosteje udeleženi 
v prometnih nesrečah, v katerih utrpijo 
tudi hujše posledice, prav tako potniki 
v vozilih. Z dosledno pripetostjo otrok 
med vožnjo bi lahko tveganje izredno 
zmanjšali.

Z zavedanjem pomembnosti ozave-
ščanja smo strokovne delavke pripravile 
različne aktivnosti in dejavnosti, skozi 
katere so se otroci seznanjali z varnim 
vedenjem in se učili, kako živeti in rav-
nati varno v prometu. Znanje so črpali 
z ogledov različnih didaktičnih posnet-
kov, se učili deklamacije, se spoznavali 
in rokovali z maskoto Pasavček, likovno 
ustvarjali, spoznavali prometne znake, 
reševali interaktivne igre, didaktične 
naloge in uganke, na izdelanem plakatu 
skrbno beležili vsakodnevno pripetost v 
avtomobilu, spoznavali poklic policista, 

si ogledali in demonstrirali 
pravilno uporabo varnostnih 
sedežev in še bi lahko našte-
vali.

Projekt pa smo letos zaklju-
čili s prav posebnim obiskom. 
K sodelovanju smo povabili 
starše, policiste, ki so se pri-
jazno odzvali in nam pripra-
vili prijetno presenečenje. Ne 
samo da so nam predstavili, 
pokazali in razložili, kakšno je 
delo policista, s seboj so pripe-
ljali svojo maskoto medvedka, 
policista Leona, ki je poskrbel 
za pravi spektakel. Otroci so 
bili navdušeni, se z njim roko-
vali in fotografirali. Veselje na 
otroških obrazih je bilo opaziti 

že od daleč in v avli vrtca, kjer smo priča-
kali njegov prihod, je bilo slišati vzklike, 
radost in otroški smeh.

V imenu celotnega vrtca se zahva-
ljujem staršema, policistki Anji Vajda, 
iz PU Slovenska Bistrica in policistu 
Davidu Križaniču, iz PU Maribor, da 
sta svoj dragoceni čas namenila nam 
in nam pričarala nepozaben zaključek 
projekta. Iskrena hvala za podarjeno 
gradivo, didaktični material in seveda 
sladko razvajanje, predvsem pa za voljo 
in pripravljenost k sodelovanju.

Iskrena hvala tudi policistki iz PU Slo-
venska Bistrica, ki se je za čas obiska pre-
obrazila v policista Leona in v otroških 
srčkih pustila nov, nepozaben spomin, 
dogodivščino, ki bo ostala za vedno.

Helena Vogrinec, vzgojiteljica

Mali sonček je gibalno-športni pro-
gram, katerega namen je obogatiti 
gibanje v vrtcu s sodobnimi gibalno-
-športnimi vsebinami.  

V ponedeljek, 27. 5. 2024,   smo v 
vrtcu namenili aktivnosti zaključku pro-
grama Mali sonček. Za otroke smo ga 
to leto pripravili v sodelovanju s tremi 

zunanjimi sodelavci: OŠ Markovci,  z No-
gometno šolo Korant in z gimnastičnim 
društvom GIA Ptuj. Predstavniki ustanov 
in društev so se predlaganega sodelova-
nja lotili z veliko odgovornostjo in zag-
nanostjo. Pripravili so čudovite vadbene 
postaje, ki so jih prilagodili starosti otrok 
in njihovim zmožnostim. Za strokovno 
vodenje skozi pripravljene naloge in vaje 

je poskrbel Nejc Janžekovič s priprav-
ljenim poligonom na zunanjem igrišču 
vrtca, Tjaša in Rikardo Flanjak, z gim-
nastičnimi vajami ter  vadbenim poli-
gonom v avli vrtca ter David Križanič, 
ki je svoj del vaj pripravil na travnatem 
nogometnem igrišču. Otroci so z vese-
ljem preizkusili vse postaje in vaje ter 
tako ponovno dokazali, da jim gibanje 

daje občutek ugodja, varnosti, veselja, 
skratka dobrega počutja. Za opravljeno 
stopnjo programa so otroci prejeli tudi 
priznanje.

Vsem sodelujočim še enkrat iskren 
HVALA za lepo preživet dopoldan.

Deborah Strelec
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Še eno šolsko leto smo uspešno pripeljali do konca!

Foto: OŠ Markovci
Devetošolci 2024

Foto: OŠ Markovci
Sprejem v šolsko skupnost 2024

Dragi otroci vrtca, drage učenke, dragi učenci, spoštovani sodelavci, spoštovani starši, spoštovani občani!

Celotno šolsko leto je bilo izjemno delovno in 
ustvarjalno, saj smo zraven rednih dejavnosti  izva-
jali še veliko dejavnosti v okviru razširjenega pro-
grama. Zadane in načrtovane naloge smo v veliki 
meri izpeljal in uresničili, nekaj pa jih bomo prene-
sli v naslednje šolsko leto. 

S ponosom lahko trdim, da bo za našo šolo in vrtec 
šolsko leto 2023/2024 ostalo zapisano kot zelo uspeš-
no, saj se lahko pohvalimo z uspehi na različnih pod-

Na sprejemu pri županu
Ob koncu šolskega leta, v četrtek, 20. 6. 2024  je župan Občine 

Markovci že tradicionalno gostil najuspešnejše učence domače 
osnovne šole. Letos se je sprejema udeležilo 143 učencev. Med 
njimi je bilo 10  devetošolcev, ki so odlične učne rezultate dosegali 
skozi vsa leta šolanja. Ob čestitkah za odlično opravljeno šolsko 
delo je župan na sprejemu učencem zaželel veliko uspeha pri 
nadaljevanju izobraževanja ter prijetne zaslužene počitnice.  Naj-
uspešnejše učence je nagradil s knjižnimi nagradami. Da se bodo 
lahko vsaj en dan ohladili od poletne vročine, so prejeli za nagrado 
še vstopnico za kopanje v Termah Ptuj. Najuspešnejši učenci, zlati 
odličnjaki, učenci, ki so vsa leta šolanja dosegli odlične učne rezul-
tate, pa so prejeli tudi županova priznanja ter nalivna peresa. Spre-
jem se je zaključil s pogostitvijo in prijetnim druženjem.

LM

Foto: Občina Markovci

ročjih.  Za te uspehe je poskrbelo 183 otrok vrtca in 383 
učenk in učencev šole z veliko podporo vseh, ki smo 
v vzgojno-izobraževalnem procesu sodelovali. Med 
največje uspehe si štejemo 10 zlatih in 14 srebrnih pri-
znanj na državnih tekmovanjih. Na športnem področju 
smo osvojili 1. in 2. mesto na regijskih tekmovanjih ter 
6 prvih mest na medobčinskih tekmovanjih. Več kot  
tretjina učencev in učenk pa se je udeležila sprejema 
pri županu, saj so dosegli  povprečno zaključno oceno 
4,5 in več. 

Skupaj smo pripomogli k temu, da smo zahtevno 
šolsko leto uspešno pripeljali do konca. 

Hvala vsem, ki ste v tem procesu sodelovali. 
Polni optimizma in z veliko energije že načrtujemo 

novo šolsko leto. V vrtcu se nam bo pridružilo 22 otrok 
novincev, v šolske klopi pa bo sedlo 40  prvošolcev.

Želim vam lepe in prijetne počitnice!

Ravnatelj, mag. Ivan Štrafela
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FOTO UTRINKI IZ ŠOLSKEGA LETA 2023/24

Foto: OŠ Markovcii
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Foto: OŠ Markovcii

Iz vrtca veselo v šolo

Jana Strmšek – prejemnica nagrade Markec 

Vsak od nas nosi v sebi spomine iz 
otroštva. Ko razmišljamo o svojih 
prvih letih, se mnogi spomnijo tiste-
ga posebnega kraja, kjer se je začela 
naša izobraževalna pot – vrtca. 

V vrtcu se svet domišljije in resnič-
nosti prepletata. Otroci se prepuščajo 
igri in ob tem nezavedno absorbirajo ži-
vljenjske lekcije. V vrtcu se vsaka igrača 
spremeni v orodje za učenje, vsak pri-
jatelj postane delček naše življenjske 
zgodbe. Majhne roke se združijo v igri, 
ki se pogosto razvija v prave male pus-
tolovščine, iz katerih se rojevajo nepo-
zabne anekdote.

Spodbujanje radovednosti, ustvar-

jalnosti, učenja v različnih okoljih, ter 
prevzgajanje pozitivnih vrednot - za vse 
to in še več se skozi leta našega dela tru-
dimo vsi strokovni delavci vrtca, kajti to 
je naša rast in naša pot poslanstva, ki ga 
opravljamo.

Letos se od vrtca poslavlja 38 malčk-
ov, ki so postali MINI MATURANTJE. V 
sredo, 12. 6. 2024, je župan Milan Ga-
brovec sprejel mini-maturante v pro-
storih občine. Po občinski zgradbi je 
odmeval glas petja in veselje ob otro-
škem direndaju. Župan Milan Gabrovec 
je »MINI-MATURANTOM« ob prehodu v 
novo obdobje, ko bodo igralnice zame-
njali z učilnicami, čestital in jim zaželel 
veliko lepih in zanimivih dogodivščin ob 

Foto: Sonja Ambrož Zelenik
Minimaturanti na obisku v šoli 

Foto: Vrtec Markovci
Na sprejemu pri županu  

vstopu v šolo. Na igrišču vrtca so se s 
himno mini-maturantov poslovili še od 
prijateljev v vrtcu, s piskom pa so naz-
nanili prihod v šolo.

Vrtčevsko leto smo zaključili s skup-
nim srečanjem IGRAJMO SE KOT NEKOČ, 
ki smo ga imeli v torek, 18. 6. 2024.  S 
kratkim  kulturnim programom so se 
mini maturanti uradno še predstavili 
svojim prijateljem in staršem. Skupaj 
smo doživeli lep športno obarvan po-
poldan.

Zavedanje našega poslanstva, dobro 
sodelovanje s starši in pozitivna naravna-
nost ter velika podpora Občine Markovci 

nam  je omogočila, da zaključujemo še 
eno uspešno vrtčevsko leto, ki je bilo 
pestro, razigrano in bogato. Še naprej 
si želimo, da bi vedno znova našli skupni 
jezik za uresničevanje ciljev, pa naj bo to 
pri vsakodnevnih drobnih opravilih ali 
pri reševanju večjih, zahtevnejših nalog.

Vsem tistim otrokom, ki letos zapuš-
čajo naš vrtec in so z eno nogo že v šoli, 
pa vse dobro in veliko uspeha v času 
šolanja. Vsi skupaj jim želimo, da bodo 
stopali po pravih poteh.

Sonja Ambrož Zelenik, 
pomočnica ravnatelja vrtca

Na Osnovni šoli Markovci ob koncu šolskega leta 
podelimo najvišje priznanje, nagrado markec, 
učencu ali učenki devetega razreda, ki s svojimi 
tekmovalnimi in učnimi dosežki, interesnimi de-
javnostmi ter svojim vedenjem najbolj pozitivno 
izstopa. V šolskem letu 2023/24 so bili za nagra-
do markec nominirani naslednji učenci devetega 
razreda: Lina Kostanjevec, Glorija Horvat, Jana 
Strmšek, Luka Stolec, Alja Varga, Šan Kelc, Urška 
Majer.

Prejemnica letošnja najvišje nagrade naše šole 
markec za izjemne uspehe je Jana Strmšek. Disci-
plinirana, angažirana, izjemno dobra in sposobna 
učenka, ki neprestano preseneča s svojo močno 
predanostjo do vseh predmetov in različnih dejav-
nosti. Jana je dokaz, da trdo delo, vztrajnost in strast 
vodijo do izjemnih rezultatov, saj je dosegala odlične 
učne rezultate vseh devet let. Je pridno in marljivo 
dekle s širokim naborom interesov. Šolo je zasto-
pala na različnih tekmovanjih in si s tem prislužila 
številna priznanja. Vključevala se je v številne šolske 
interesne dejavnosti. Rada ima glasbeno umetnost. 
Sodelovala je pri pevskih zborih, aktivna je bila na 
veliko šolskih prireditvah, je navdušena bralka, kar 
dokazuje tudi bralna značka za zvestobo knjigi celih 
devet let. Večkrat je bila tudi predsednica razredne 
skupnosti. Kot sošolka je vedno rada priskočila na 
pomoč. Odlikuje jo lep odnos do soljudi, predvsem 
pa zanesljivost. Že od samega začetka svojega šo-
lanja je izstopala s svojo radovednostjo in neomaj-

no željo po učenju. Brez glasbe si ne zna predstavljati 
življenja, zato že vrsto let obiskuje glasbeno šolo na 
Ptuju. Njena strast do glasbe jo je vodila k raziskovanju 
izven učbenikov in doseganju rezultatov, ki presegajo 
šolski okvir. Njeni dosežki so bili izjemni, predvsem na 
glasbenem področju, kjer je osvojila zlata priznanja na 
državnih in mednarodnih tekmovanjih. Je vzor vsem, 

ki verjamejo v moč izobraževanja in predanega dela. 
Njeni dosežki so navdih za vse nas in prepričani smo, 
da jo čakajo še mnoge prečudovite priložnosti in 
dosežki. 

Jana, čestitamo in hvala ti za vse.
Osnovna šola Markovci
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»Igrajmo se kot nekoč« slovo od minimaturantov
Ob koncu šolskega leta je prišel čas 
za poseben dogodek – zaključno 
srečanje minimaturantov. Ta dan je 
bil namenjen praznovanju otrok, ki 
zaključujejo svoje prvo pomembno 
obdobje. Slovo od minimaturantov je 
nepozaben trenutek za otroke, star-
še, vzgojitelje, saj obeležuje prehod v 
novo poglavje njihovega življenja.

Program se je pričel z uvodnim govo-
rom vodje vrtca, Sonje Ambrož Zelenik, 
katera je poudarila pomen tega mejne-
ga trenutka v življenju otrok. Sledil je 
nastop minimaturantov, ki so razigrano 
s piščalkami zažvižgali  v slovo. 

Po uradnem delu je sledil najbolj pri-
čakovan del dneva – igre s starši in nji-
hovimi otroki. Rdeča nit teh iger je bila 
»Igrajmo se kot nekoč«. Vzgojiteljice so 
pripravile različne igre in tako ustvarile 
nostalgično in zabavno vzdušje.

Starši in otroci so se pomerili v različ-
nih igrah, kot so gnilo jajce, vlečenje vrvi, 
skakanje z vrečami in igre z žogo. Igre 
so  prinesle veliko smeha, sodelovanja 
in zdravega tekmovalnega duha. Otroci 
so z navdušenjem spoznavali igre, ki so 
jih njihovi starši igrali v svojem otroštvu, 
medtem ko so starši obujali spomine na 
svoje brezskrbne dni. Po igrah je sledilo 
sproščeno druženje. 

Zaključno srečanje minimaturantov 
je čudovita priložnost za praznovanje 
rasti, napredka in novih začetkov. Ta do-
godek ne le zaznamuje konec enega po-
glavja, temveč tudi navdihuje otroke in 
starše za prihodnje izzive in dosežke. Vsi 
udeleženci so se razšli z lepimi spomini 
in občutkom povezanosti, ki bo trajal še 
dolgo po tem, ko se bodo luči ugasnile 
in se bodo vrnili v vsakodnevno rutino.

Mojca Erhatič

Foto: Vrtec Markovci

Foto: Nejc Janžekovič
Mlajše učenke podprvakinje v dvoranskem nogometu na 
medobčinskem tekmovanju

MLAJŠE UČENKE PODPRVAKINJE V 
DVORANSKEM NOGOMETU

V športni dvorani OŠ Markovci je v torek, 14. maja 
2024, potekalo medobčinsko tekmovanje v dvoran-
skem nogometu za učenke letnikov 2011 in mlajše. 
Na finalnem tekmovanju so vse tekme bile izenačene, 
največ sreče in znanja pa so imele učenke OŠ Kidričevo. 
Naše učenke so bile izjemne. Dosegle so 2. mesto, po 
doseženih prvih mestih v košarki in rokometu.

RAZPORED TEKEM - FINALE 
Kidričevo : Hajdina 6:0; Markovci : Cirkulane-Zavrč 

1:0; Hajdina : Cirkulane-Zavrč 0:1; Kidričevo : Markovci 
3:2; Markovci : Hajdina 0:0; Cirkulane-Zavrč : Kidričevo 
0:1 

Vrstni red: 
1. OŠ Kidričevo, 2. OŠ Markovci, 3. OŠ Cirkulane-

-Zavrč, 4. OŠ Hajdina, 5. OŠ Juršinci, 6. OŠ Ljudski vrt

Za našo šolo so igrale: Waris Cimerman 7.b, Doris 
Cimerman 7.b, Adela Cigula 7.b, Nuša Kozel 7.a, Zarja 
Forštnarič 7.b, Larisa Škrinjar 7.a, Ines Pfeifer 7.a, Julija 
Kukovec 7.a, Maruša Cehte 6.a, Naja Žnidarič 6.b in Pia 
Šegula 6.b.

NAŠI UČENCI ZELO USPEŠNI NA 
MEDOBČINSKEM TEKMOVANJU V ATLETIKI

V četrtek, 16. 5. 2024, so učenci OŠ Markovci  na 
Ptuju nastopili na medobčinskem tekmovanju v atle-
tiki. Vreme je bilo več kot primerno za atletsko tekmo-
vanje na prostem. Naši tekmovalci so tokrat eden za 
drugim odlično tekmovali, mnogi so dosegli osebne 
rekorde. Zelo ponosni smo na vse, ki so se na področno 
tekmovanje uvrstili. Vsem skupaj čestitamo za odlične 
nastope in rezultate!

MARUŠA IN MAJ STA SE UVRSTILA 
NA DRŽAVNO POSAMIČNO ATLETSKO 
TEKMOVANJE

Na tekmovanju v atletiki posamezno na Ptuju 30. 
maja v organizaciji OŠ Olge Meglič in atletskega kluba 
so učenci naše šole dosegli izjemne rezultate. Tekmo-
vali so v konkurenci sovrstnikov iz  ptujskega, ormo-
škega in slovenskobistriškega področja. Iz naše šole se 
je tekmovanja udeležilo 6 učencev in učenk. Najuspe-
šnejša sta bila Maruša Rakuša z doseženim 3. mestom 
in Maj Veršič z doseženim 4. mestom v skoku v višino. 
Oba sta se uvrstila med 20 najboljših posameznikov v 
skoku v višino osnovnošolcev v Sloveniji.

MARUŠA RAKUŠA 7. V SLOVENIJI ZA 
MLAJŠE UČENKE V SKOKU V VIŠINO

V sredo, 5. 6. 2024,  je na finalnem tekmovanju  po-
samičnega atletskega tekmovanja v Slovenski Bistrici,  
Maruša Rakuša bila vse do zadnjega skoka v igri za 
»stopničke« in z enakim rezultatom kot tretja tekmo-
valka s 1.40 cm zasedla končno 7. mesto v Sloveniji. 
Maj Veršič zaradi poškodbe ni nastopil. 

Vsem učencem za izjemne atletske rezultate na 
področnem in državnem tekmovanju iskrene čestitke!

Mentorja: Zlatko Marčič in Nejc Janžekovič

UČENCI OŠ MARKOVCI DOSEGLI ZAVIDLJIVE ŠPORTNE REZULTATE
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Doseženi rezultati na medobčinskem tekmovanju v atletiki na Ptuju

Mesto Ime, priimek Kategorija Disciplina Rezultat
1. Maj Veršič Mlajši učenci višina 1,59
1. Maruša Rakuša Mlajše učenke višina 1,39
1. Adela Cigula Mlajše učenke 600 m 1:53,85
1. Tea Jurič Starejše učenke žvižgač 51,52
2. Tia Forštnarič Starejše učenke 1000 m 3:55,44
3. Mišel Cartl Starejši učenci krogla 9,55
4. Tai Žnidarič Mlajši učenci višina 1,35
4. Luka Stolec Starejši učenci daljina 5,07
4. Mia Cartl Starejše učenke krogla 8,11
4. Julija Kukovec Mlajše učenke daljina 3,97
5. Alina Gavez Mlajše učenke daljina 3,96
5. Kuhar Jošt Mlajši učenci višina 1,25
5. Ines Pfeifer Mlajše učenke višina 1,20
5. Lara Podpečan Starejše učenke 1000 m 4:15,90
6. Ema Zemljarič Mlajše učenke daljina 3,92
7. Emanuel Cimerman Mlajši učenci 300 m 51,00
8. Matija Korošec Starejši učenci krogla 8,34

11. Neža Bezjak Štarejše učenke žvižgač 36,74
12. Jurij Ferčič Mlajši učenci 60 m 9,47
13. Miha Grams Mlajši učenci 1000 m 3:35,89
15. Miha Kirbiš Starejši učenci 300 m 47,17

Nogometna šola Korant-
zaključek sezone

Nogometna šola Korant je v nede-
ljo, 2. 6. 2024, priredila zaključek za 
vse člane, njihove starše in trenerje. V 
nogometni šoli je trenutno preko 120 
registriranih otrok, kjer jim licencirani 
trenerji nudijo nogometno znanje na 
zelenicah. Na zaključku se je zbralo 
veliko število otrok, staršev, sorodni-
kov in trenerjev. V istem dnevu je No-
gometna šola Korant praznovala tudi 
10 letnico obstoja, kjer je vodstvo no-
gometne šole podelilo priznanja vsem 
bivšim predsednikom in ustanovite-
ljem. Na dogodku so otroci pokazali 
svoje znanje v igranju nogometa na 
različne formacije, majhne pozornosti 
pa jim je od nogometne šole podelil 
gost na dogodku, Aleks Pihler - igra-
lec NK Maribora. Otroci in starši so se 
razveselili tudi igranja nogometa na 
milnici, kjer se je odvil mini turnirček 
med otroci v njihovih kategorijah. 

Otroci vseh selekcij so tudi zaključili 
tekme v ligi MNZ Ptuj, prav tako pa so 
se udeleževali okoliških turnirjev, kjer 
so dosegali lepe rezultate.

Veseli nas, da smo lahko bili del 
zgodbe »s slovensko baklo do olim-
pijskih sanj«, kjer so otroci v štafeti 
nosili slovensko olimpijsko baklo in s 
tem dodatno pridobili na motivaciji 
za šport. 

V nogometni šoli Korant se je 
menjalo vodstvo, pri čemer je vlogo 
predsednika nogometne šole Korant 
prevzel Ljubo Zagoršek iz Borovcev, 
vlogo športnega  koordinatorja v no-
gometni šoli je prevzel David Križanič 
iz Zabovcev in vlogo administrativnih 
del je prevzela Nuša Janžekovič iz Bu-
kovcev. 

Vodstvo nogometne šole vabi vse 
mlade nadobudne otroke, ki želijo 
igrati nogomet, se naučiti nekaj 
novega in stkati nove prijateljske vezi, 
da se nam pridružijo v naši nogome-
tni zgodbi. Spremljate nas lahko na 
javnem omrežju facebook »Nogome-
tna šola Korant«, kjer boste seznanjeni 
z vsemi našimi aktivnostmi.

Vodstvo Nogometne šole Korant

Ilustrator Peter Plohl
Naša šola se ponaša z veliko 

učenci, ki imajo takšne in drugačne 
talente. Nekateri blestijo v športu, 
naravoslovju, družboslovju, drugi na 
področju umetnosti … Eden takšnih 
je tudi Peter Plohl, učenec 3. b razre-
da, katerega talent je risanje. Že v 
vrtcu so vzgojiteljice opazile, da iz-
stopa po svojih risbah, večje veselje 
do likovne umetnosti pa se je rodilo 
v času korone, ko je začel spremljati 
posnetke risanja po korakih na You-
tube kanalu. Sčasoma te pomoči ni 
več potreboval, saj so ideje prihajale 
kar iz glave. Začele so nastajati prave 
umetnine, njegovi zvezki v šoli pa zelo 
lepo urejeni in okrašeni, zato ni čudno, 

da so tudi učiteljice opazile poseben 
talent. Povabljen je bil k sodelovanju 
pri ustvarjanju otroške literature kot 
ilustrator. Peter se je, s privoljenjem 
staršev, z veseljem odzval vabilu in na-
stale so čudovite ilustracije za slikani-
co Bosa stonoga. Knjiga, na kateri sta 
na naslovnici napisana tudi njegova 
ime in priimek, že krasi police šolske 
knjižnice. Peter sicer svoj prosti čas 
posveča predvsem nogometu, ampak 
je kljub temu še vedno vsak dan v 
stiku z barvicami. Na šoli smo zelo 
ponosni nanj in mu želimo še veliko 
ustvarjalnosti in uspehov. 

Katja Klemenčič Vajda
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Marjan Vrbnjak, ime, ki ga mnogi Markovčani poznamo
Pogovarjali smo se z Marjanom Vrbnjakom, dolgoletnim rajonskim policistom na območju Občine Markovci

Marjan Vrbnjak, ime, ki ga mnogi Markovčani poz-
namo, saj ste dolga leta bili naš rajonski policist. Kaj 
pravzaprav pomeni biti »rajonski policist«, kakšne so 
vaše naloge? Kako je to organizirano znotraj policij-
skih postaj oziroma policijskih rajonov? Opravljate 
poleg navedenega dela še druge naloge znotraj 
policije?

Pozdravljeni, res je, da sem bil več kot 19 let »ra-
jonski policist« na območju Občine Markovci, kar mi 
bo ostalo v zelo lepem spominu, predvsem spomin 
na dobre ljudi, ki živijo na tem območju, kakor tudi 
spomini na probleme, ki smo jih skupaj reševali.

Teritorialno območje Republike Slovenije, Ministr-
stvo za notranje zadeve oz. Policija pokriva s t. i.  Po-
licijskimi postajami s splošnim delovnim področjem, 
katerih delo pa dopolnjujejo ostale enote, vse pa so 
uvrščene v Policijske uprave. Na območju Policijske 
uprave Maribor  so tako še Postaja prometne policije, 
Policijska postaja za izravnalne ukrepe, Policijska po-
staja vodnikov službenih psov in konjenikov, Sektor 
kriminalistične policije in druge, tudi podporne službe 
ter enote na ravni države. 

Policijske postaje imajo območja razdeljena na po-
licijske okoliše, kateri pa so različnih velikosti, proble-
matik, specifik in tudi različnega števila prebivalstva. 
Policijska postaja Ptuj, kjer sem zaposlen, ima obmo-
čje razdeljeno na osem policijskih okolišev, sam sem 
pa opravljal naloge na območju petega okoliša, ki je 
zajemal območje Četrtne skupnosti Jezero in Četrtne 
skupnosti Spuhlja v Mestni Občini Ptuj in območje 
Občine Markovci. 

Glede vprašanja, kakšne naloge opravlja vodja po-
licijskega okoliša oz. »rajonski«, lahko odgovorim, da 
opravlja vse naloge, enako  kot ostali policisti na poli-
cijski postaji,  z dodanimi nalogami. Te naloge so sode-
lovanje z  lokalno skupnostjo, sodelovanje s podjetji in 
društvi, ugotavljanje problematike in ustrezno reagi-
ranje na probleme, sodelovanje s šolami in vzgojnimi 
ustanovami, analiziranje stanja na območju. Vsekakor 
je rajonski policist vez med lokalno skupnostjo ter poli-
cijo kot državnim organom ter kot tak tudi nosilec pre-
ventivne dejavnosti na območju okoliša, ki ga pokriva.

Kako je potekalo opisano delo ravno na območju 
Občine Markovci?

Ob nastopu dela,  kot vodja policijskega okoliša 
za območje Markovcev, sem poskušal navezati stike z 
vsemi deležniki, ki lahko prispevajo kanček v mozaiku 
večje varnosti na območju občine. 

Naj pripomnim še to, da je bilo v zadnjih letih delo 
vodje policijskega okoliša okrnjeno, saj smo morali, 
zaradi splošno znanega stanja glede kadrovskega de-
ficita,  vodje policijskih okolišev opravljati vse druge 
naloge, tudi interventne.

Kljub temu menim, da smo, s skupnimi močmi z 
veliko večino občanov, poskrbeli, da so bili ljudje varni. 

 
Gospod Marjan, kakšni smo Markovčani? Malo za 
šalo, malo za res  - ste imeli z nami veliko dela?

Moram priznati, da z Markovčani ni bilo pretira-
no velikega dela, še več, določena problematika je 
bila pod povprečjem policijske postaje. Povedati pa 
moram, da sem, predvsem ob  začetku dela kot vodja 
policijskega okoliša, začutil določeno nestrpnost do 
policije oz. zaprtost vase določenih posameznikov. 
Dlje časa, ko sem opravljal te naloge, bolj sem začutil, 
da ljudje vedo, da je policija tudi zato, da živijo varno 
in ne služi samo kot   represiven organ. 

Vemo, da sodobni časi prinašajo tudi drugačen način 

življenja, ki ga mladi živijo, starejši pa se mu mora-
mo prilagajati, kar pa ni vedno lahko. Sodobno živ-
ljenje prinaša tudi drugačne, recimo temu sodobne 
težave. Kako bi ocenili, na katerem področju in med 
katero populacijo je največ težav ?

Sam osebno menim, da so težave prisotne pri vsej 
populaciji, tako imamo v izrazoslovju sedaj kar nekaj 
novih besednih zloženk kot so »vrstniško nasilje« , »dru-
žinsko nasilje«, »nasilje nad starejšimi«, »internetna kri-
minaliteta« ipd. Kot ste že sami omenili, je to posledica 
sodobnega načina življenja. 

Če pri tem izpostavim vrstniško nasilje, ki je tre-
nutno zelo pereč problem. Pripadam generaciji, ki je 
prestopila 50 leta, ter se lahko vsi spomnimo, da smo 
se tudi mi v šoli mogoče kdaj stepli, skregali, vendar 
pa smo naslednji dan komaj čakali, da se spet vidimo 
in se pogovorimo. Sedaj pa se nasilje, ki se dogaja med 
vrstniki, prenaša na splet, kjer se samo stopnjuje.  Na 
reševanju te problematike bomo morali storiti še vsi 
veliko, največ pa starši ter tudi zakonodaja.

Ali so kljub naštetemu težave obvladljive? Kako vi 
kot policist pristopate do teh, imenujmo jih devi-
antnih ljudi?

Težave so vsekakor obvladljive, z določenimi ekstre-
mi. Kot policist sem se v dosedanji, preko 32 let dolgi 
karieri, srečeval z raznimi ljudmi, pri tem tudi s storilci 
najhujših kaznivih dejanj. Pristop do vsakega človeka, 
še posebej deviantne osebe, je nekaj posebnega. Pri 
tem bi izpostavil, da ni recepta, po katerem bi se lahko 
ravnal. 

Ali prepoznate ob svojem delu tudi druge vzroke 
deviantnosti, denimo stisko posameznikov, zazna-
movanost, občutke krivde, lastne nevrednosti? Kaj 
svetujete v takih primerih, jih morda napotite tudi po 
pomoč na pristojne službe. Ali bi to že presegalo vaše 
pristojnosti?

Vsekakor obstajajo različni vzroki, zakaj je nekdo 
npr. povzročitelj vrstniškega nasilja,  storilec kaznivega 
dejanja tatvine ipd. To so lahko priučeni vzorci ravna-

nja, ki se jih je naučil v okviru družini, lahko je bil žrtev 
nasilneža, lahko gre za dokazovanje.

Policisti zato sodelujemo tudi z ostalimi službami, 
pri tem bi izpostavil Center za socialno delo, proba-
cijsko službo ministrstva za pravosodje, bolnice, šole  
ter civilne organizacije in društva. Pri tem pa je zelo 
pomemben pretok informacij, da se pridobi celotna 
slika ter nato najde ustrezna rešitev.

Tudi sam ste družinski človek. Imate svoje otroke?
Da, s partnerko imava tri sinove, ki so sedaj stari 

29, 22 in 19 let.

Vam je to pri vašem delu v pomoč, se kdaj lažje po-
stavite v drugo kožo in gledate na storjene prekrške 
bolj razumno, tudi skozi oči očeta?

Ob kakšnem dogodku, kjer so deležniki tudi otroci 
oz. odnosi v družini,  so v pomoč osebne izkušnje, spre-
mljanje odraščanja in s tem določenimi problemi.  Pri 
tem včasih dejansko vidiš moč pregovora, kako dobra 
beseda  dobro mesto najde.

Verjetno se ob upoštevanju predpisov in zahtev delo-
dajalca ne morete izogniti tudi predpisovanju kazni. 
Kakšne so te za posamezna kazniva dejanja?

Z zakoni je zapisano, kdaj je neko deviantno deja-
nje prekršek in kdaj  je to dejanje že kaznivo dejanje. 
Od tega so tudi odvisne predpisane kazni, ki so lahko 
vse od opozorila do zaporne kazni, ki so lahko tudi 
dolgoletne.

Ste jih na območju naše občine pogosto dajali, kazni 
mislim ….

Smeh. Moram povedati, da s kaznimi (za prekrške)  
nisem bil preveč radodaren. Je pa res, da so bili dolo-
čeni občani deležni tudi tega.

Dve desetletji ste uspešno sodelovali z Občino Mar-
kovci pri različnih projektih, tudi na področju prome-
tne varnosti, preventive …. Sem kaj izpustila?

Sodelovanje je potekalo na več področjih, kot ste 
navedli predvsem na področju prometne varnosti, so-
delovanja v komisijah, predstavitvah stališč policije, 
sodelovanje s področja zaščite in reševanja in ostalega. 
Sodelovanje je redno potekalo tudi z Osnovno šolo 
Markovci, Avto moto društvom in ostalimi društvi.

Nam, zaposlenim v Občinski upravi, je bilo sodelova-
nje z vami prijetno, korektno, strokovno in učinkovi-
to ter predvsem ažurno. Kako ste vi doživljali sode-
lovanje z občinsko upravo in ali bi kaj spremenili, 
morda izboljšali, da bi bili rezultati še boljši?

Moje sodelovanje z Občinsko upravo je bilo de-
jansko takšno kot ste ga navedli. Pri tem lahko samo 
potrdim, da je bil včasih sestanek med občino in 
vodjem policijskega okoliša, samo potrditev že dogo-
vorjenega na neformalni ravni kot je telefonski klic, 
mail ali SMS.

Kako bi ocenili stanje na področju varnosti v cestnem 
prometu, morda tudi splošno družbeno stanje, pred-
vsem mladih v naši občini, glede na stanje v celotni 
državi in v primerjavi z drugimi nam bližnjimi obči-
nami?

Skozi Občino Markovci se  po dveh državnih cestah 
vsakodnevno prepelje večje število vozil, kar vpliva na 
stanje varnosti v prometu. Kljub temu pa poskušajmo 
vsi, tudi s svojim zgledom vplivati na večjo varnost.

Občina Markovci je dejansko med varnejšimi ob-
činami, saj je občina lahko tako varna, kot se varne 
počutijo njeni prebivalci.  Pri tem moram  pohvaliti mla-

Foto: Občina Markovci
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Prenočitvene kapacitete v naši občini

dino, ki z različnimi druženji, aktivnostmi v društvih in 
neformalnih druženjih ohranja tisto pristnost medse-
bojnih odnosov, ki se lahko nadaljujejo v starejša leta. 

G. Marjan, po 19 letih zapuščate delovno mesto 
rajonskega policista. Kako to? Je delo prezahtevno, 
iščete nove izzive  ali kaj drugega?

 Kot sem že navedel, sem preko 19 let opravljal delo 
vašega »rajonskega policista«, ravno tako sem policist 
že več kot 32 let. Na svojo željo sem sedaj zaposlen na 
delovnem mestu dežurnega policijske postaje. To delo 
je bolj umirjeno, tako sem sam pri sebi sklenil, da teh 
nekaj let do upokojitve preživim  bolj umirjeno.

Česa se boste po odhodu najraje spominjali in kaj 
bi za vedno izbrisali iz spomina? Je ostala kakšna anek-
dota?

Spominjal se bom vseh občanov Občine Markovci, 
zaposlenih na občini, osnovni šoli in vseh, s katerimi 
sem delil dobre in tudi slabe trenutke.  Predvsem imam 

lep na otroke,  s katerimi sem bil v stiku. Nočem pa se 
spominjati težkih stvari, ki so prizadele vaše občane 
ter sem bil pri tem prisoten. 

Kot sem že povedal, imam lepe spomine na otroke, 
zato naj povem en primer kot anekdoto, pri katerem 
so bili prisotni otroci.

V času ukrepov za zatiranje bolezni povezanih z vi-
rusom Covid je veljal tudi ukrep prepovedi zapuščanja 
območja Občine, kontrolo spoštovanja ukrepa pa je 
opravljala tudi policija. Na žalost otrok je bil ta ukrep 
razpisan tudi v času največjega praznika v Markovcih, 
to je fašenka.  Tako sem bil s policijskim belo modrim 
vozilom parkiran za ovinkom ob jezu,  ko pride po cesti 
majhna rusa z goničem, v njej so bili  učenci 4. ali 5. 
razreda OŠ Markovci. Ko so zagledali policijsko vozilo, 
so se ustrašili  in obstali na mestu. Takrat pa sem odprl 
šipo na vozilu ter so me otroci zagledali. Gonič ruse je 
rekel samo: »O hvala bogu, vi ste!« Nasmejal sem se, 
otroci pa so v nadaljevanju, s pustnim rajanjem,  tudi 

meni polepšali dan.

Ali nam lahko zaupate, če seveda že veste, kdo vas 
bo nadomestil?

Za delovno mesto vodje policijskega okoliša, ki 
zajema Občino Markovci, je bil podan predlog  za vašo 
občanko, Alenko Horvat iz Bukovcev. 

Imate ob odhodu morda kakšno sporočilo za naše 
občane?

Želim, da vsi ostanemo varni in zdravi, čuvajte en 
drugega in vsak sebe. Ob kakšnem naključnem sre-
čanju pa si bomo izrekli še kakšen prijazen pozdrav. 

Hvala vam za vsa leta za vaše korektno sodelovanje 
in za ta intervju. Na novem delovnem mestu vam 
želimo veliko zadovoljnih rezultatov.
SREČNO.

 Marinka Kolenko

Foto: Janja Ivica Rožmarin

Na spletni strani Statističnega urada Republike Slo-
venije smo zasledili podatek, da je v Občini Markov-
ci v prvih petih mesecih bilo pri ponudnikih turistič-
nih prenočitev realiziranih 315 nočitev. 

Prevladovali so domači gostje. Tuji gostje so pri-
hajali predvsem iz Češke in Poljske in so ustvarili za 
približno polovico manj nočitev kot slovenski gostje.

Ob teh podatkih smo se vprašali, kdo v naši občini 
pravzaprav ponuja prenočitvene kapacitete. Sprehod 
po največjih spletnih platformah, kot sta Booking in 
Airbnb ter drugih, ki ponujajo namestitev, nas je kot 
potencialne uporabnike razočaral.

Odkrili smo pravzaprav samo štiri ponudnike in po-
stajališče za avtodome: gostišče B&B La Siesta v Novi 
vasi pri Markovcih, Sweet Country Haus v Sobetincih, 
Apartma Ivana v Stojncih, Apartmaji Babi v Markov-
cih in postajališče za avtodome v Zabovcih. Verjetno 
še obstajajo drugi ponudniki, ki pa niso prisotni na 
spletnih platformah. Z omenjenimi prenočitvenimi 
možnostmi so uporabniki zadovoljni. Prav vse nasta-
nitvene kapacitete se na spletnih platformah ponašajo 
z dobrimi ocenami. 

Ali je v naši občini dovolj nastanitvenih kapacitet 
glede na povpraševanje ali ne, je vprašanje, na kate-
rega nimamo odgovora. Odvisno od tega, ali se v teh 
številkah skrivajo  tranzitni gostje in je ta ponudba 
nastanitev dovolj  ali so to gostje, ki prihajajo v našo 
občino z namenom daljšega postanka, ki bi jih radi pri 
nas zadržali več dni. Kako jih zadržati pri nas dalj časa, 
pa je ponovno vprašanje, na katerega bo potrebno po-
iskati odgovor. Najbolj produktivno bi se dalo nasloviti 
to vprašanje s konkretnimi turističnimi produkti, ki bi 
turiste zadržali v naših krajih več kot en dan.

Po podatkih Statističnega urada RS premoremo v 
naših vaseh v nastanitvenih objektih skupaj  29 turi-
stičnih ležišč. Nekatere od teh turističnih postelj so 
pridobitev zadnjega leta in so bile deloma realizirane 
s finančno pomočjo javnega razpisa Občine Markovci. 
Takšen primer, ko je lastnica gostilne  uspešno nadgra-
dila klasično gostinsko dejavnost s prenočitvenimi ka-
pacitetami, tudi s pomočjo javnega razpisa Občine,  je 
gostilna Rožmarin v Markovcih. Kot je vidno na platfor-
mi booking gostilna z letom 2024 ponuja v mansardi, 
ki je bila prej neizkoriščena, dva apartmaja, ki lahko 
sprejmeta 10 oseb. Primera nismo izpostavili za namen 
reklame, ampak kot primer dobre prakse. Lastnici go-
stilne je uspelo nadgraditi dejavnost in z rezultati svoje 
odločitve je zadovoljna. Pravi, da ima dobro zasedene 
kapacitete, povpraševanja ne manjka. Razmišlja celo o 
širitvi ponudbe na organizacijo izletov v bližnjo okoli-

co in v Haloze. Goste tudi aktivno usmerja na različne 
točke zanimive za turiste in reklamira dogodke, kot 
je markovski fašenk in ob tem upa, da se gostje ob 
naslednjem fašenku ponovno vrnejo. 

Gole številke o turistih, ki prespijo v 
naši občini, so lahko varljive, brez po-
znane dejanske vsebine o tem, kdo so 
ti turisti, koliko časa ostajajo pri nas, s 
kakšnim namenom in koliko pravza-
prav potrošijo, je težko na koncu oce-
niti gospodarski učinek te dejavnosti. 
Dejstvo je, da razvoj turizma zahteva 
pametno izrabo naravnih in družbenih 
dejavnikov in  dobro turistično infra-
strukturo, del tega pa so tudi kvalite-
tne prenočitvene kapacitete.

Prazna postelja prinaša izgubo, zato 
ponudnikom nastanitvenih kapacitet 
in vsem, ki se v naši občini ukvarjajo s 
turistično dejavnostjo, želimo čim več 

gostov, predvsem takšnih, ki bodo v naši občini ostali 
več dni in pri nas pustili par evrov več.

DŠ
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Zaključil se je projekt zaDravo 

Foto: Iztok Uhan
Prostori interpretacijskega centra Ptuj.  Interpretacija v centru 
je usklajena z razstavo na gradu Borl in povezana z učno potjo 
Šturmovci ter z drugo interpretacijo ob reki Dravi.

Foto: Iztok Uhan

Foto: Iztok Uhan
Zakrito razgledišče omogoča opazovanje ptic in drugih živali v košenem gozdu, 
travnikih in njivah krajinskega parka.

Foto: Iztok Uhan

Foto: Iztok Uhan

Kateri posegi  so bili izvedeni v krajinskem parku Šturmovci

Maja letos so partnerji pri projektu zaDravo izdali 
obvestilo za medije, v katerem so predstavili pro-
jekt, ki se je končal konec leta 2023. Del projekta je 
potekal tudi v naši neposredni bližini, v Krajinskem 
parku Šturmovci. Zanimalo nas je, katere aktivnosti 
so bile izvedene v Šturmovcih. 

S strani ZRS Bistra, ki je sodelovala pri projektu kot 
partner, so nam posredovali informacije, iz katerih so 
razvidne aktivnosti, ki so bile izvedena na območju 
Šturmovcev.

Projekt zaDravo je bil namenjen izboljševanju 
stanja ohranjenosti vrst in habitatnih tipov rečnega 
in obrečnega pasu reke Drave. Potekal je z namenom 
izboljšanja neugodnega stanja dravskega rečnega in 
obrečnega ekosistema ter dviga kakovosti življenja v 
dravskem obrečnem prostoru, tako za ogrožene žival-
ske in rastlinske vrste kot tudi za človeka. Projektno 
območje je zajemalo dravski rečni in obrečni prostor 
med Mariborom in državno mejo pri Središču ob Dravi. 
ZRS Bistra Ptuj je bila koordinator aktivnosti pri vzpo-
stavitvi glavnega interpretacijskega centra na Ptuju, 
med drugim tudi za ureditev učne poti Šturmovec in 
aktivnosti pri vzpostavljanju tradicionalnega kmetova-
nja na 6 ha projektnega zemljišča s košnjo ter drugimi 
ukrepi na območju Krajinskega parka Šturmovci.

Ukrepi v Krajinskem parku Šturmovci so bili na-
menjeni odpravi dveh ključnih groženj: opuščanja 
ekstenzivne rabe kmetijskih površin ter intenzivnega 
razraščanja tujerodnih invazivnih vrst na kmetijskih 
površinah.

Tekom projekta, od oktobra 2019 do marca 2023, 
je bila v krajinskem parku na 6 ha selektivno odstra-
njena lesna biomasa, potekala je odstranitev invaziv-

nih tujerodnih rastlin in opravljena je bila renaturacija 
travne ruše. Na parih hektarjih površin je bila posaje-
na avtohtona travna mešanica s travniškega področja 
Šturmovcev. Za sejanje je bilo porabljenega približno 
500 kg sušenega travniškega drobirja, pripravljenega 
na kmetijah iz Markovcev in Vidma. Projekt je poskušal 
vzpostaviti življenjsko okolje rastlin in živali, po kate-
rem je pokrajina v Šturmovcih poznana, to so mogočni 
beli topoli in pestri ekstenzivni travniki, na katerih med 
drugim cvetijo redke divjerastoče orhideje ali kukavi-
čevke. Ugodno stanje po čiščenju površin bi naj bilo 
doseženo v naslednjih letih z ekstenzivnim trajnostnim 
upravljanjem površin. Projekt je želel ustvariti vez med 
naravo in njenimi obiskovalci, zato je bila urejena tudi 
učna pot, ki se  prične na vstopni točki, nedaleč od ptu-
jskega jezu ob lokalni cesti Markovci–Videm. V parku 
so postavljene obveščevalne in interpretacijske table. 
Seznaniti se je mogoče z obsežnim območjem koše-
nih poplavnih gozdov, značilnim rečnim in obrečnim 
življenjskim prostorom različnih živali in rastlin. Šest 
interpretacijskih točk obiskovalcem poda vedenje o 
enem od najbolj razširjenih tipov travišč v Sloveniji, 

saj predstavlja pomemben ekosis-
tem in je eden od najbolj pestrih ter 
raznolikih območij z izredno biotsko 
pestrostjo. 

Učna pot se zaključi ob novo izko-
panih mlakah, ki jih je v sklopu pro-
jekta izvedla Direkcija RS za vode z 
namenom dolgoročne ohranitve in 
izboljšanja stanja populacije Velike-
ga Pupka in Hribskega Urha na ob-
močju Krajinskega parka Šturmovci. 
Odkopane in odstranjene so bile tudi 
naplavine in odstranjeni čepi, s tem je 
bila vzpostavljena pretočnost korita 
šturmovskega rokava.  Z drenažnim 
poljem na desnem bregu Ptujskega 
jezera se voda sedaj naravno filtrira, 
del vode iz podtalnice in jarka pa se 
preusmerja v obnovljen (poglobljen 
in razširjen) rokav.

Pot obiskovalca po parku vodi skozi 

različna življenjska okolja, od poplavne loke, travniških 
gozdov, kulturne krajine, do zaraščenih gozdov in pro-
dišč. Za posebno izdelanim zakritim razglediščem si je 
mogoče  tudi odpočiti in skozi kukala opazovati ptice, 
metulje, male sesalce in ostale živali v košenem gozdu, 
travnikih in njivah krajinskega parka.

Obiskovalci lahko spoznajo tudi realno stanje parka, 
vključno z izzivi, s katerimi se sooča, kot so ogrožene 
vrste živali in rastlin, onesnaženost mrtvice oz. lagune, 
vsakoletne poplave reke Drave in Dravinje, izginjanje 
travišč ter nenazadnje lahko opazi tudi območja ne-
legalnega odlaganja smeti neodgovornih posame-
znikov.

DŠ
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Tradicionalni spust po reki Dravi

Regijsko preverjanje usposobljenosti ekip prve pomoči

Športno društvo Barno je v soboto, 6. 7. 2024, orga-
niziralo tretji, sedaj že tradicionalni, spust po reki 
Dravi. Udeležba na spustu je bila več kot odlična. 
Zasedena so bila vsa veslaška mesta na štirih raftih. 
Udeleženci spusta so se zbrali pred gasilskim do-
mom Markovci, od koder so se podali na vstopno 
točko v reko Dravo, ki je bila tokrat v Nagošejncih 
pod Benkecom. Pot je raftarje vodila mimo Borla, 
do izstopnega mesta v Zavrču.

Foto: ŠD Barno Markovci

Foto: CZ Markovci
Člani ekipe prve pomoči Občine Markovci

Udeleženci, predvsem tisti, ki so bili prvič na spustu, 
niso mogli skriti navdušenja. Presenečeni so bili nad 
lepoto  rečne trase med Markovci in Borlom. Naravna 
kulisa, ki jo ponuja reka in njeno obrežje s prodišči, 
mrtvicami in mehkolesno loko, ni pustila nikogar rav-
nodušnega. Na poti je bilo mogoče ob številnih pticah 
srečati tudi posamezne kajakaše in kopalce. Ob pog-
ledu na njih se udeleženci spusta niso mogli upreti 
hladni vodi. Ob daljšem počitku na prodišču reke se je 
v reki kar nekaj posameznikov tudi okopalo. Predvsem 

tisti, ki so se v Dravi kopali pred davnimi leti, v otroštvu, 
ko je bila Drava bistveno bolj čista. 

Po subjektivni oceni je reka iz leta v leto čistejša.  
Žal pa na Dravi ni nobenega uradnega kopališča, tako, 
da ažurni podatki o mikrobiološkem stanju reke niso 
poznani. Po podatkih Agencije RS za okolje je kemijsko 
stanje reke na vseh merilnih mestih dobro. Ve se, da 
se izboljšuje kemična sestava reke, mikrobiološka pa 
je žal zelo različna na posameznih odsekih.  Morebitno 
kopanje ljudi v reki brez tehtnega premisleka ni pripo-
ročljivo tudi zaradi drugih dejavnikov, kot so močnejši 
tok na posameznih odsekih reke in štrleče veje.

Čista reka je predpogoj za razvoj turizma na Dravi. 
Ravno obogatitev turistične dejavnosti ali pa vsaj  obo-
gatitev dogajanja na in ob reki je tudi eden od ciljev 
ŠD Barno. Občina Markovci je ravno s tem namenom, 
v sklopu projekta, ki ga je sofinancirala EU iz evrop-
skega kmetijskega sklada,  nabavila rafte, kot svoj del 
prispevka v projektu in jih dala v upravljanje ŠD Barno. 

Projekt, v katerem so sodelovali številni partnerji, je 
med drugim predvideval tudi študijo o izstopno vsto-
pnih mestih, ki jih žal (vsaj uradnih) med Markovci in 
Zavrčem na Dravi ni. Reka je na tem odseku mirna in ne 
predstavlja posebnih nevarnosti za raftanje in ponuja 
obilo športnih in duhovnih užitkov. Te možnosti pre-
poznava vedno več ljudi, kar se kaže po številu kaja-
kašev in kanuistov na reki v teh vročih poletnih dneh. 

ŠD Barno Markovci

V Kidričevem je 25. maja 2024 potekalo  XXVIII. Re-
gijsko preverjanje usposobljenosti ekip prve pomo-
či Civilne zaščite in Rdečega križa. Preverjanja se je 
udeležila tudi ekipa prve pomoči Občine Markovci.

Na tem dogodku smo se soočili z vrsto izzivov, ki so 
od nas zahtevali hitro razmišljanje, natančno izvedbo, 
timsko delo in prikaz znanja nudenja prve pomoči.

Dogodek je bil organiziran z namenom, da ekipe 
prve pomoči preverijo svoje usposobljenosti in prido-
bijo dragocene izkušnje, ki so ključne pri dejanskem 
delu na terenu. Vsako delovišče je predstavljalo druga-
čen scenarij, ki je simuliral resnične nesreče. Na prvem 
delovišču smo se soočili z nesrečo v parku, kjer smo 
morali hitro oceniti stanje poškodovancev in jim nuditi 
ustrezno pomoč. Ta situacija je bila zasnovana tako, da 
je zahtevala hitro reakcijo in natančno izvedbo vseh 
potrebnih postopkov prve pomoči.

Na drugem delovišču, je bilo poškodovanih večje 
število ljudi. Naša ekipa je morala hitro in učinkovito 
reagirati, oskrbeti rane in zagotoviti varnost poško-
dovancev. Ta scenarij je bil še posebej zahteven, saj 
je vključeval različne vrste poškodb, ki so zahtevale 
različne pristope in tehnike prve pomoči.

Tretje delovišče je bilo morda najbolj zahtevno, saj 
je vključevalo padec z višine in oživljanje dojenčka. 
Poleg tega je bilo prisotnih več poškodovanih z različ-
nimi poškodbami. Naša ekipa je morala pokazati izje-
mno znanje in spretnosti pri reševanju življenj. Pravilno 
izvajanje postopkov oživljanja ter hitra in učinkovita 
oskrba poškodovanih sta bila ključnega pomena, kar 
je zahtevalo veliko koncentracije in usklajenega delo-
vanja celotne ekipe.

Na zadnjem delovišču smo se soočili z različnimi 
poškodbami več poškodovanih oseb. Ta scenarij je 

zahteval hitro oceno stanja, pravilno triažo ter izvajanje 
prve pomoči glede na vrsto in resnost poškodb. Naša 
ekipa je še enkrat dokazala svojo usposobljenost in 
pripravljenost na najzahtevnejše situacije.

Udeležba na tem preverjanju usposobljenosti ni bila 
le priložnost za preizkus naših sposobnosti, temveč 
tudi priložnost za pridobivanje dragocenih izkušenj, 
ki jih bomo lahko uporabili pri dejanskem delu na 
terenu. Takšna tekmovanja so ključnega pomena za 
nenehno izboljševanje in nadgrajevanje veščin ekip 
prve pomoči. Le s stalnim treningom in preizkuša-
njem v realnih situacijah lahko zagotovimo, da bomo 

v primeru dejanskih nesreč pripravljeni nuditi hitro in 
učinkovito pomoč.

Hvaležni smo organizatorjem za odlično izpeljano 
prireditev in vsem ekipam za sodelovanje ter izme-
njavo izkušenj. Ekipa prve pomoči Občine Markovci 
je s svojim sodelovanjem še enkrat dokazala, da smo 
vedno pripravljeni pomagati in reševati življenja. Po-
nosni smo na svoje dosežke in se veselimo prihodnjih 
izzivov, ki bodo še naprej krepili naše znanje in spo-
sobnosti.

Nina Prelog, vodja ekipe prve pomoči 
Občine Markovci
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Praznik gasilcev 

Gasilski mladinski tabor GZ MCZ povezal 150 mladih gasilcev

V vrste gasilcev naj stopi vsak,
da čuvamo ljudsko imetje.
Požar nam sovražnik edini je vsak,
ko čuvamo naše imetje.

Napev prve kitice gasilske himne 
lepo opeva, kdo vse je lahko gasilec. 
Prav vsak. In te humane organizacije 
po vsej deželi Sloveniji in tudi v naših 
krajih slavijo svoje velike obletnice. Čas 
teče, leta minevajo, njihova starost pa 
se veča. Tudi starost prostovoljnih ga-
silskih društev. In prav v minulih dneh 
je mladostno starost 40 let dočakalo 
prostovoljno gasilsko društvo Prven-
ci – Strelci. Enako svoj prvi rojstni dan 
praznujemo v najmlajši gasilski zvezi v 
Sloveniji , GZ Markovci–Cirkulane–Zavrč. 
Kot je opisano v  biltenu prostovoljnega 
gasilskega društva Prvenci-Strelci izpred 
10 let so bili njihovi začetki odvisni od  
domačih gasilcev, vaščanov in takratne 
lokalne skupnosti. Tudi danes je tako, 
brez zagnanih gasilcev iz 10 prostovolj-
nih gasilskih društev ter vseh treh občin 
uspešnega delovanja gasilske zveze ne 
bi bilo.

Prijetno je gledati zgodovino  prosto-
voljnega gasilskega društva v njihovem 
40-letnem delovanju, kjer se je kazala 
zagnanost in ustvarjalnost. Še veliko ži-
večih ustanovnih članov mora biti zelo 
ponosnih na svojo odločitev ter pogum. 

Kljub odhodu iz njihovega prvega ga-
silskega društva Sobetinci ste ostali 
tovariši, prijatelji in sosedje. S poveza-
nostjo krajanov so ustvarili prečudovit 
dom za gasilce in krajane, ter popolnili 
svojo mobilno operativnost s sodobnim 
gasilskim voznim parkom in tehniko. So 
pomemben člen Gasilske zveze Markov-
ci–Cirkulane–Zavrč na polju, saj zago-
tavljajo ustrezno varnost vaščanom ter 
pomoč  vsem sosednjim vasem. Lahko 
smo ponosni, da imamo v tako majh-
nem kraju tako veliko prostovoljno ga-
silsko društvo. Ob tej slovesnosti so tudi 
svečano predali svojemu namenu nov 
gasilski orodni avto GVM Volkswagen 
s prikolico, kjer je vsa oprema za posre-
dovanje ob morebitnih nesrečah z MB. 
Predsednik Denis Metličar in poveljnik 
Franjo Meško sta podelila zahvale in 
priznanja vsem botrom in donatorjem,  
se zahvalila vsem vaščanom in vaščan-
kam, Občini Markovci, Gasilski zvezi, 
ter vsem, ki so kakorkoli pomagali pri 
nabavi vozila in prikolice. Vse skupaj pa 
je slovesno blagoslovil naš farni  župnik 
g. Janez Maučec. 

Slovenski prostovoljni gasilci smo 
ljudje z veliko pozitivne energije. Pri 
tem gasilci Gasilske zveze  Markovci–
Cirkulane–Zavrč v  ničemer ne zaosta-
jamo. Prav v tem je človeška moč, ki se 
pokaže v dobroti in pomoči bližnjemu. 

Foto: GZ MCZ

Foto: Ines Strelec
Udeleženci gasilskega tabora 2024

Foto: GZ MCZ

Mladinski gasilski tabor, drugi po 
vrsti, se je pričel v petek, 28. junija, z 
dvigom gasilske zastave, na prizorišču 
srečanja v Bukovcih ter z nagovorom 
Blaža Matjašiča predsednika komisije 
za mladino. Zbrane mlade gasilce sta 
pozdravila predsednik GZ MCZ Janko 
Fišinger in predsednik Prostovoljnega 
gasilskega društva Bukovci, ki je tok-
rat bilo v vlogi gostitelja. 

Kot spomin na tabor smo gasilci pre-
jeli kape, ki so nam v žgočem soncu prišle 
zelo prav, saj smo se že v petek mentorji 
skupaj s stopetdesetimi mladimi gasilci 
odpravili na pohod do Stojncev, kjer so 
nas v gasilskem domu pričakali domači 
gasilci. Pod vodstvom poveljnika Aleša 
Lenarta si je skupina otrok ogledala ga-
silski muzej, druga skupina strojni park, 
tretja pa se je do menjave skupin veselo 
zabavala na igralih.

Pešačenje nazaj do našega baznega 

tabora nas je kar lepo utrudilo. Utruje-
nost pa ni trajala dolgo, saj so nas čakali 
zdaj že tradicionalni hot dogi za večerjo, 
ki so mladini dali hitro energijo za ve-
černo odbojkarsko tekmo in nestrpno 
pričakovani disco.

Naslednji dan, v soboto, smo se 
morali pripraviti na dolg dan. Zbudili  
smo se ob 7. uri. Po umivanju in jutranji 
telovadbi je sledil zajtrk ter ocenjevanje 
urejenosti šotorov. Ob 9. so nas obiskali 
prvi gostje, Slovenska vojska s predsta-
vitvijo vojaškega poklica in njihovega 
novega terenskega vozila. Kasneje so 
nam člani PGD Borovci predstavili dihal-
ne aparate in pravilen vstop v prostor ob 
požaru, gasilci iz Zabovcev so nas sezna-
nili s pravilnim prenosom ponesrečenca, 
PGD Zavrč pa je prikazal gašenje s peno. 
Počasi je bilo dovolj resnega dela, zato 
je sledila malica in krajši počitek. 

Počitek nam je dal energije za vodne 
igre, katere so pripravili gasilski priprav-

Zato nas državljanke in državljani, ob-
čanke in občani tako visoko cenijo in so 
nam neizmerno hvaležni. Želim, da je 
moj zapis ob 1. dnevu gasilca Gasilske 
zveze Markovci–Cirkulane–Zavrč ter 40 
let Prostovoljnega gasilskega društva  
Prvenci-Strelci zapis zahvale vsem vam 
gasilkam in gasilcem. Mnoge gasilske 
zveze imajo visoke obletnice, na tortah 
kresove iz svečk, naša torta  ima prvo 
svečko, katera gori toliko bolj močno in 

s ponosom. Za nami je že veliko opra-
vljenega  dela, veliko več dela nas čaka 
še naprej.

Veličastnega dogodka v Prvencih so 
se udeležili tudi predstavniki gasilskih 
zvez Podravske regije skupaj s pred-
sednikom Podravske regije tov. Mag. 
Dejanom Jurkovičem, kateri nam je v 
pozdravnem in zahvalnem govoru čes-
tital za naš pogum ter simbolično predal 
posebno penino za našo gasilsko zvezo, 

niki PGD Bukovci. Z igrami smo veselo 
nadaljevali še po kosilu, vse do krajše 
ohladitve s sladoledom, h kateremu se 
je prilegel daljši počitek.

Večer nam je prinesel slastne ham-
burgerje, ki so jih pripravili gasilci do-
mačega društva in mentorji. Obiskali so 
nas tudi predsedniki in poveljniki vseh 
gasilskih društev naše zveze, nagovorila 
pa nas je tudi županja Občine Cirkulane. 
Sledil je napet filmski večer in spanje v 
vojaških šotorih skupaj s prijatelji, kar je 
bilo nekaj posebnega.

V nedeljo zjutraj je prav tako sledi-
la jutranja telovadba in  pospravljanje 
šotorov. Po zajtrku smo se počasi pri-
čeli pripravljati na zaključek tabora. V 
postroju nas je nagovoril predsednik 

mladinske komisije, župan Občine Mar-
kovci, Milan Gabrovec, predsednik GZ 
MCZ Janko Fišinger in vodstvo doma-
čega društva. Sledil je spust zastave, ka-
terega so opravili mladi gasilci iz PGD 
Zabovci, kar pomeni da se drugo leto 
vidimo v Zabovcih.

Hvala vsem društvom in slovenski 
vojski, ki so popestrili program tabora. 
Hvala tudi  mentorjem in mentoricam, 
kakor tudi vam dragi starši, da ste svoje 
otroke pripeljali na tabor! 

Drugo leto se spet vidimo v večjem 
številu.

Z gasilskim pozdravom NA POMOČ!
Ines Strelec
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Na kostanjeviški noči 

Foto: GZ MCZ

Foto: Miha Slana
Člani Etnološkega društva Markovci v Kostanjevici

Foto: LM

Foto: Nuša Horvat
Predstavitev maske medveda na Kostanjeviški 
noči 2024

domačim slavljencem pa jubilejno pla-
keto Podravske regije.  Tudi gasilska 
zveza Markovci–Cirkulane–Zavrč je prvič 
predala svojo plaketo Prostovoljnemu 
gasilskemu društvu Prvenci–Strelci.  
Kot veliko plačilo za svoje delo v gasil-
ski organizaciji je 16 posameznikov iz 
Gasilske zveze prejelo državna odliko-
vanja ter plamenice. Prireditve se je v 
čudovitem okolju ter odlični organizaciji 
domačih gasilcev v gasilskem ešalonu 
udeležilo 191 gasilk, gasilcev in mladi-
ne. Mimohod gasilskih vozil in tehnike 
pa je obiskovalcem dal vedeti, da smo 
gasilci v najmlajši gasilski zvezi odlično 
opremljeni ter strokovno usposobljeni. 
Vodja gasilske prireditve ob 1. dnevu 
gasilca je bil poveljnik Gasilske zveze 
Markovci–Cirkulane–Zavrč tovariš Franc 
Prelog. Slavnosti govornik župan Občine 
Markovci Milan Gabrovec je s ponosom 

pohvalil in čestital domačim slavljen-
cem ter vsem gasilcem v gasilski zvezi 
ob našem prazniku ter poudaril, da je 
bila odločitev za svojo gasilsko zvezo več 
kot pravilna in pogumna. 

Spoštovane gasilke, gasilci  PGD 
Prvenci–Strelci, spoštovani vsi gasilci v 
gasilski zvezi Markovci–Cirkulane–Zavrč, 
iskrene čestitke in zahvala ob obeh pra-
znovanjih v naših gasilskih vrstah. 

Zbrani smo v vrste tovariši vsi,
ponoči podnevi na straži!
Vsi smo za enega, eden za vse.
Sklicani v zbor vsi tovariši!
Na pomoč,
na pomoč,
na pomoč!

Predsednik Gasilske zveze 
Markovci–Cirkulane–Zavrč

Janko Fišinger GČ II.st

Zakorakali smo globoko v poletni čas 
in Etnološko društvo Markovci se je na 
povabilo prijateljskega društva Prfor-

cenhaus iz Kostanjevice na Krki udele-
žilo njihove Kostanjeviške noči. Približno 
trideset članov in simpatizerjev Etnolo-

škega društva se je v soboto, 20. 7. 2024, 
v popoldanskih urah odpeljalo z avto-
busom v prelepo mestece Kostanjevico 
na Krki. Seveda ima obisk etnološkega 
društva širši pomen. V sklopu priredi-
tve poteka namreč predstavitev pust-
nih skupin, kjer že več let predstavljamo 
kulturno dediščino Občine Markovci.  V 
preteklih letih smo predstavljali koranta, 
letos pa smo se odločili za spremembo 
in opisali, ter pokazali masko medveda. 
Seveda se zahvaljujemo Etnološkemu 
društvu Prforcenhaus za povabilo in 
pogostitev, ter kar je najpomembnej-
še, skupnemu interesu predstavljanja 
in ohranjanja naše nesnovne kulturne 
dediščine.  Po predstavitvah je sledil za-
bavni del s koncertom, kjer smo v spro-
ščenem vzdušju izmenjevali mnenja in 
izkušnje. 

Predsednik Etnološkega društva 
Markovci

Marko Mlinarič

K vseslovenski pobudi za žive meje pristopila tudi 
Občina Markovci
Pobuda Za žive meje  je nastala z na-
menom motiviranja slovenskih občin 
za ohranjanje in urejanje novih živih 
mej z različnimi ukrepi in rešitvami, v 
sodelovanju z lokalnimi organizaci-
jami in svojimi prebivalci. Akcija želi 
občine skupaj s strokovnimi službami 
motivirati, da bi se  na različne načine 
zavzele za ohranjanje in urejanje no-
vih živih meja v svojih naseljih. 

Tej pobudi se je v mesecu juniju pri-
družila tudi Občina Markovci in na nek 
način sprejela  obvezo, da bo skrbela 
za sprejem ustreznih prostorskih aktov 
in pravil urejanja prostora, ponudila 
podporo prebivalcem pri urejanju in 
vzdrževanju živih mej, nudila spodbu-
de za ohranjanje in urejanje novih živih 
mej in poskušala spreminjati neugod-
no stanje ter da bo promovirala dobre 
prakse ohranjanja in urejanja novih živih 
mej.

Ko se odločamo za živo mejo, se 

nam poraja vprašanje, zakaj bi posadili 
živo mejo, ko pa je z  njo kar nekaj dela. 
Preprosto zato, ker prinaša koristi. 

Žive meje so ena značilnosti naših 
naselij in kulture urejanja prostora. Pri 
zamejitvi parcele je to poceni rešitev. 
Prinaša pa veliko koristi, tudi takšnih, 
o katerih pri zasaditvi običajno ne raz-
mišljamo. V zadnjem času v ospredje 
stopajo predvsem koristi pri soočanju s 
podnebnimi spremembami. Žive meje 
ob vročih dneh, kot smo jim bili priča to 
poletje, pripomorejo k blaženju lokalne 
vročine in zadrževanju padavinske vode.

V vaseh Občine Markovci lahko še 
vedno vidimo številne žive meje, ki so 
umeščene v naše, ne več vaško ampak že 
suburbano okolje. Nekatere so zasajene 
tudi na novo. Večinoma gre za žive meje 
navadnega belega gabra, lovorikovca, 
cipres in ligustra, ki se zelo lepo dopol-
njujejo s tradicionalno kot tudi moderno 
arhitekturo. Žal pa marsikje žive meje 
izginjajo, ravno zdaj, ko bi nam ob so-

očenju s podnbenimi spremembami 
lahko tako zelo koristile. Nadomešča-
jo jih drugačne rešitve, ki terjajo manj 
vzdrževanja. 

Vse občane vabimo v imenu Občine 
Markovci in pobude za žive meje, da oh-

ranjajo stare žive meje in zasadijo nove 
tam, kjer to možnosti dopuščajo, in se 
pridružijo priložnosti za vključevanje v 
podnebno politiko, ki vključuje celotno 
skupnost.

LM
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»Dekle je zajemala z vedrom vodo«

Še ena uspešno izpeljana Aninska noč 2024

Če vas vodi pot skozi Sobetince, se še lahko ozrete 
na »stüdenec« ohranjen v svoji prvotni avtohtoni 
obliki, kar pa je žal velika redkost. In ta »stüdenec«, 
ki je preživel, je še nemi pričevalec zgodb iz prete-
klosti, saj priča o ljudeh, ter o načinu življenja takra-
tnih prebivalcev, zato  si zasluži našo skupno skrb.

Človek je že od nekdaj znal ceniti vodo kot vir življe-
nja mnogo bolj, kot jo mi danes. Živel je mnogo bližje 
naravi. Voda je bila človeku svetinja in s tiho hvale-
žnostjo je vsako leto ob začetku leta nosil vodi darove, 
cvetje, sveče in dobrote s praznične mize. Ti novoletni 
darovi naj bi izprosili, da bi voda vse naslednje leto 
ostala čista in da bi je bilo dovolj. Tudi dekletom naj bi 
prinesel ženina. Ob rojstvo se je otroka umilo in hitro 
krstilo, na koncu poti je kropljenje z žegnano vodo bil 
zadnji pozdrav rajnemu. 

Že od prazgodovine so se ljudje naseljevali tam, kjer 
je bila voda. Za bivanje sredi Ptujskega polja je bilo 
potrebno iskanje vode v podtalnici. Talna voda rahlo 
pada v smeri mladopleistocenske terase od SZ proti 
JV. V Borovcih je voda na globini 12 m, v Bukovcih 7m 
in v Stojncih 6m. Studenci so pomenili zadovoljitev 
osnovne potrebe po vodi, varnost v nemirnih časih, 
blagostanje in tudi statusni simbol. Zaton studencev 
pomeni čas uvedbe vodovoda.

Za pripoved sem zaprosila g. Pongraca Goloba, ki 
se še živo spominja časov, ko so ljudje vsak dan potre-

bovali njihovo uporabo, saj so pomenili vir preživetja 
za ljudi in za živino. Pravi, da so v vasi bili trije vaški 
»stüdenci«. Ti so bili na ozemlju takrat imenovane-
ga »splošnega ljudskega premoženja« in na gmajni. 
Uporabljali so jih lahko prav vsi. Ti trije so bili: eden 
pri »Trünkovih (gmajna), drugi pri »Roškarovih« in  ta 
zadnji pri »Zavčovih«. Potrebe vaščanov so bile velike, 
ljudje so bili odvisni od kmetovanja, od živali. Pri vsaki 
hiši je bila živina (govedo, krave, svinje, kokoši). Dvakrat 
na dan se je gnalo napajat z vodo. Pri »stüdencih« so 
stale tako imenovane »kopaje«, betonirane posode 
pravokotne oblike. So pa imele »stüdence« tudi večje 
kmetije in tudi ostale domačije, ki so verjetno mlajši in 
so se izkopavali s širjenjem vasi. Stüdenec je stal nače-
loma sredi dvorišča. Pravi, da je bilo zelo težaško delo 
izkopavanje le tega, saj je bilo potrebno izkopati vsaj 
8 ali 9 metrov globoko, vse tja do neprepustne plasti, 
do laporne skale in najti vodne žile. Med izkopavanjem 
je na dnu  bilo treba imeti prižgano svečo, kot dokaz, 
da je dovolj kisika za dihanje. 

Z vodo se nekoč ni ravnalo tako potratno kot danes. 
Tudi že uporabljeno vodo se ni izlilo vstran, ampak se 
je z njo še na koncu zalilo rože ali kako drugače upo-
rabilo. Načeloma so pri »hastornih« vratih ljudje imeli 
nastavljena dva »empara«. Eden rjave in drugi bele 
barve. V belem »emparju«  je bila voda za potrebe pitja 
in kuhanja, v rjavem pa voda za druge potrebe. In ko 
smo se ljudje vrnili iz dela na njivi, smo si roke umili v 
manjšem »lavorju« prav  čisto vsi. 

Foto: Alenka Rižnar
Vaški stüdenec v Sobetincih 

Foto: PGD Stojnci
Aninska noč 2024 

Naselje št. 
gospodinjstev

nima
elektrike

ima
vodovod

ima
vodnjak

wc-
v hiši

wc-
na dvorišču

ima
kopalnico

Borovci 72 - 17 55 7 65 10
Bukovci 210 2 62 145 33 176 36
Markovci 126 3 43 81 33 90 34
Nova vas 105 2 12 93 14 91 8
Prvenci 46 - 4 42 4 41 5
Sobetinci 54 3 14 50 6 48 7
Stojnci 168 5 22 146 17 150 23
Strelci 21 - 8 13 4 15 5
Zabovci 108 2 25 83 12 96 12

Število in opremljenost gospodinjstev na Ptujskem polju (ob popisu prebivalstva leta 1971)

Vir: Bračič V., Ptujsko polje, Mb 1974

Pa si bom ob koncu drznila še izraziti svoje mnenje. 
Menim, da so ti kovinski vodnjaki, v vaških središčih 
(sicer delo dobrega mojstra), žal manj posrečena verzi-
ja prikaza  »stüdenca« in z njim povezane kulturne de-
diščine, kot bi jim pripadalo. Upajmo le lahko, ozirajoč 
se na negotovo prihodnost,  da  v prihodnje ne bomo 
rabili zakopanih vodnjakov ponovno odkopavati.

 Naslov narodne pesmi v uvodnem naslovu je v 
meni prebudil spomin na našo vaščanko »Trünkovo 
Nežiko«. Živo se spominjam, kako je  vsak dan prihaja 
k vaškemu »stüdencu«, vrtela za kljuko, spuščala vedro 
in zajemala vodo. Živela je skromno, skrbela za svojo 
kmetijo, za tisto kravico v »štalici« in druge živali in 
skrbno obdelovala njivo. Kot je to bilo nekoč.

 »Minilo, minilo je leto in dan, dekle je hodilo po vodo 
vsak dan«…

Alenka Rižnar

Za nami je še eno leto pestrih doga-
janj v gasilskem društvu Stojnci. Za 
nami je Aninska noč 2024. Polna pri-
čakovanj, veselja, radosti, vse to je 
dosegla in tudi presegla.

Vsako leto smo boljši, večji, pre-
poznavnejši, najbolj pa nam je po-
membno, da ste vsako leto znova 
zadovoljni vi, obiskovalci. Letošnje 
petkovo dogajanje je otvorila skupi-
na Skater, zatem smo plesali skupaj z 
Grupo Vigor, nato smo pa noreli še z 
Domnom Kumrom. Zabavali smo se do 
jutranjih ur, kar pomeni samo eno, da 
je bila nora noč v Stojncih. Velika hvala 
skupini Skater, Grupi Vigor ter Domnu 
Kumru za nepozaben večer. V soboto, 
27. 7. 2024, je bil z nami že preizkušen 
ansambel. Prvič so bili z nami leta 2016. 
Ansambel Saša Avsenika je pričaral ne-
pozaben večer, najboljšo veselico daleč 
naokrog – Aninsko noč. Na odru nas je 
zabaval tudi Ansambel Aktual. Nepo-
zaben sobotni večer se nam bo vtisnil 
v spomin še mnogo let, gostje ste na-
polnili prizorišče, mi, stojnski gasilci pa 
smo  Vas pa z veseljem postregli. Zah-

vala Ansamblu Saša Avsenika in Ansam-
blu Aktual za polno prizorišče in noro 
veselico. Za Vas obiskovalce prireditev 
Aninska noč pomenita dve nepozabni 
noči veselice, mi pa želimo, da veste, 
da je za takšnim dogodkom veliko or-
ganizacije, truda, volje, usklajenosti, 
kar zmore samo povezana skupnost. 
Po celoletnem trdem delu, po nešteto 
usklajevanj, tako med seboj v društvu 
kot z vsemi zunanjimi izvajalci, smo iz-
peljali še eno nadvse uspešno Aninsko 
noč. Mi že pridno razmišljamo in prip-
ravljamo vse potrebno za Aninsko noč 
2025. Zahvaljujemo se ožjemu odboru 
Aninske noči za vso organizacijo, zahva-
la vsem gasilcem iz domačega društva 
ter okoliških društev, da ste priskočili 
na pomoč, zahvala vsem vaščanom, 
vsem, ki ste pomagali pred dogodkom 
in na samem dogodku, zahvala vsem 
donatorjem. 

Velika hvala pa tudi Vam vsem obi-
skovalcem. Brez Vas ni nas. 

Se vidimo spet drugo leto!                                                                   
PGD Stojnci
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Ljubljenček ima bolhe! Kako se jih znebiti?

Naj zloraba drog ne uniči tvoje prihodnosti

Foto: Matej Kirbiš

NASVETI

Bolhe so krvosesi zajedavci, ki jih psi 
in mačke najpogosteje dobijo ob sti-
ku z drugimi živalmi. Odrasle bolhe 
odložijo jajčeca po prostoru, kjer se 
psi ali mačke dnevno gibljejo, iz jajčec 
pa se razvijejo ličinke, bube in nato 
odrasle bolhe, ki ponovno skačejo po 
prostoru in iščejo svojega gostitelja – 
psa ali mačko.

KAKO VEMO, DA IMA ŽIVAL 
BOLHE? KER SE PRASKA IN 
GRIZE!

Očiten znak, da ima žival bolhe, je 
praskanje in grizljanje kožuha. Če zas-
ledite, da iz kožuha odpadajo iztrebki, ki 
so podobni drobnim mrvicam in ob stiku 
z vodo pustijo krvav madež, ste lahko 
prepričani, da ima žival bolhe. Dobro 
preglejte tudi prostor in poiščite mesta, 
kjer bi se bolhe lahko razvijale – ležišča, 
preproge, oblazinjeno pohištvo, razpoke 
na tleh ali v stenah ipd.

KAKO UKREPATI, KO SE 
POJAVIJO BOLHE? TEMELJITO JE 
TREBA OČISTITI PROSTOR!

Ste vedeli, da le 10-15 odstotkov bolh 
gostuje na psu ali mački? Ostale bolhe se 
nahajajo v prostoru, kjer se pes ali mačka 
zadržujeta vsakodnevno. Ravno zato za 
uspešen spopad z bolhami ni dovolj, da 
psu ali mački okrog vratu obesite ovra-

tnico proti bolham ali upo-
rabite ampule proti bolham, 
saj te delujejo z nekajdnev-
nim zamikom in kar je še bolj 
pomembno – odstranjujejo 
le odrasle bolhe. 

Ker je treba uničiti tudi 
bolhe na ostalih razvojnih 
stopnjah – t.j. jajčeca, ličin-
ke in bube –, ki se nahaja-
jo v prostoru, se boste za 
uspešno odstranjevanje 
bolh iz vašega doma morali 
hkrati lotiti tudi temeljitega 
čiščenja in predvsem zašči-
te doma. Temeljito očistite 
prostor, kjer se pes ali mačka 
zadržujeta dnevno – to 
pomeni, da morate prostor 
posesati vsaj enkrat dnevno. 
Vsa ležišča, odeje in druge 
tkanine pa večkrat oprati pri višjih tem-
peraturah. Da bo odstranjevanje bolh 
iz prostora zares učinkovito, je priporo-
čljivo prostor popršiti z razpršilom proti 
bolham, ki je namenjen izključno upo-
rabi v prostoru. Brez njega se boste bolh 
znebili veliko težje!

KAKO DOLGO JE POTREBNO, 
DA SE ZNEBIMO BOLH? LAHKO 
TRAJA NEKAJ TEDNOV!

Odstranjevanje bolh v prostoru traja 

več tednov, zato je zelo pomembno, da 
ste vztrajni in da uporabite vse potrebne 
izdelke, da postopek ne bo trajal še dlje.
1. Šampon proti bolham za pse in mačke 
je potreben, da odrasle bolhe odstrani-
mo iz živali. A, pozor: Šamponi odstrani-
jo le bolhe, ki so trenutno na živali.
2. Nujno je treba očistiti prostor, svetu-
jemo tudi uporabo spreja za prostor, da 
se boste uspešno znebili bolh na vseh 
stopnjah razvoja – uporabiti ga je treba 
večkrat!

Uporaba drog je v Sloveniji na splošno visoka - po 
evropski spletni raziskavi o uporabi drog (Stanje na 
področju prepovedanih drog 2022) je najpogosteje 
uporabljena konoplja (93 %), ekstazi in amfetamin 
(57 %) in kokain (40 %) - v poletnih mesecih 
pa se velikokrat še poveča, ko nekateri iščejo 
zabavo ali sprostitev na ta način.  Žal pa se s 
tem povečajo tudi različna tveganja za zdrav-
je, zastrupitve, duševne motnje, zasvojenost, 
poleg zdravstvenih posledic pa se uporabniku 
drog pridružijo še številne ekonomske (finanč-
ni dolgovi) in socialne posledice (konflikti v 
družini in okolici, opustitev obveznosti v šoli 
ali službi). Posebej so tveganjem izpostavljeni 
mladostniki in mladi odrasli med 15-24 letom, 
pri katerih se možgani še vedno razvijajo, saj 
zaradi uporabe drog ne bodo mogli razviti 
nekaterih možganskih funkcij, prav tako z 
zgodnjo uporabo droge narašča verjetnost, 
da se bo razvila zasvojenost, ki bo trajala vse 
življenje.

Uporabi psihoaktivnih snovi pa se je v zad-
njem obdobju pridružilo še breme nekemič-
nih (digitalnih) zasvojenosti, od prezgodnje 
rabe zaslonov (ki zdaj že dokazano neugodno 
vpliva na otrokov razvoj in zdravje, tako te-
lesno kot duševno) do prekomerne rabe in 
zasvojenosti, kjer so med najbolj ranljivimi 
ravno otroci in mladostniki, ki z ekrani odraščajo 
(glej Nacionalne smernice za uporabo zaslonov pri 
otrocih in mladostnikih, izšle maja 2021: https://
online.pubhtml5.com/agha/giyr/#p=1 ).

Da bi zagotovili varno odraščanje otrok in mlado-
stnikov in preprečili zasvojenosti na Nacionalnem 
inštitutu za javno zdravje poudarjajo pomen indi-

cirane preventive. Pomembno je, da starši/skrbniki, 
partnerji in drugi svojci pomagajo osebi, da čim prej 
prekine z uporabo drog, ko posledice zlorab še niso 
tako usodne in kompleksne. Če čakamo, da bodo sami 

naredili prvi korak k zdravljenju, bo to takrat, ko se 
bodo težave nakopičile do te mere, da jim bo življenje 
postalo neznosno, ko se bo že razvila huda zasvojenost 
in bodo posledice nepopravljive. Uživalcem drog je 
namreč zelo težko priznati svoje težave, mladi pa tudi 
še niso sposobni razumeti posledic svojih dejanj. Veli-
kokrat svojci ne znajo pomagati, v tem primeru poiščite 

pomoč strokovnjakov.
Program za preprečevanje in obravnavo zasvo-

jenosti “Pogovorimo se”, ki se izvaja na Nacional-
nem inštitutu za javno zdravje - Območni enoti 

Maribor je verificiran socialnovarstveni pro-
gram, ki že od leta 1996 pomembno prispeva 
k preprečevanju in obravnavi različnih oblik 
zasvojenosti (tako kemičnih kot tudi nekemič-
nih) v Podravju. 

Nudijo anonimno in brezplačno svetova-
nje v obliki individualnih razgovorov in sku-
pinskih srečanj, pomoč nudijo tudi svojcem, 
partnerjem in ključnim bližnjim osebam, ki 
predstavljajo za posameznika pomembno in 
neogrožujočo socialno mrežo. Cilj programa 
»Pogovorimo se« je doseganje abstinence 
in oblikovanje zdravega življenjskega sloga. 
Oseba, ki je vključena v program, ostane in-
tegrirana v svojem okolju in ne prekine zanjo 
pomembnih socialnih stikov kot so družina, 
šola, služba. Je prostor, kjer lahko odkrito spre-
govorite, brez predsodkov in obtoževanja, ter 
dobite informacije in brezplačno pomoč pri 
odpravi le-teh. Zagotavljajo vam strokovno 
pomoč in anonimnost. Najdete jih na Ljubljan-
ski ulici 4 v Mariboru v prostorih Nacionalnega 
inštituta za javno zdravje – Območna enota 
Maribor, lahko pa jih tudi pokličete na 02 / 332 

72 51 ali na 051 301 221.
Več informacij na:
 https://nijz.si/programi/program-za-preprece-

vanje-in-obravnavo-zasvojenosti-pogovorimo-se/

Nacionalni inštitut za javno zdravje
Območna enota Maribor

3. Poskrbite tudi za preventivno zaščito 
živali z uporabo ampul ali ovratnic proti 
bolham za pse ali mačke. 

Uspešnost je odvisna od vztrajnosti, 
z uporabo izdelkov za zaščito pred bol-
hami pa bodo vaši ljubljenčki zaščiteni 
pred ponovnim napadom bolh.

Metka Pravst Primožič
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V spodnji mreži se skrivajo besede, ki so povezane z morjem: ALGE, 
DELFIN, HOBOTNICA, JEŽEK, KAČA, KIT, LIGENJ, MEDUZA, MORSKI PES, 
ORKA, POLŽ, RAK, RIBA, SIPA, ŠKOLJKA, VETRNICA, ZVEZDA, ŽELVA. Če 
jih poiščete, iz preostalih črk dobite geslo.

Na evropskem prvenstvu v žogobrcu 
nas po rednem delu ni premagal nihče. 
Niti velika Anglija, niti Portugalska. Če 
bi pa še Šeškotu v izdihljajih podalj-
škov uspelo zabiti proti Jeri Cmeri, bi 
bili danes sigurno evropski prvaki. In če 
bi Kek tu pa tam treniral tudi našo po-
litično reprezentanco, bi lahko vsi živeli 
v paradižu, ne pa le peščica. Pa pustimo 
raje kaj bi bilo, če bi bilo, ker, če bi pes 
nosil gate, ne bi kazal jajc. Nogomet 
ima ogromno vzporednic z zakonskim 
jarmom. Recimo, da je ženi ime Ariel. 
Pa ne zato, ker bi dišala po pomladi ali 
gorskem vetriču, asociacija prihaja iz-
ključno iz njenih nadnaravnih sposob-
nosti. Tako kot vrhunski detergent, je 
namreč tudi ona 3 v enem. Tvoj trener, 
nasprotni igralec in sodnik hkrati. Zdaj 
pa jo ti premagaj.!? Ni šanse. Kvečjemu si 
lahko srečen, če boš tu pa tam potegnil 
remi, ne glede na vrhunske priprave v 
Marjanovi kleti. Pravi ded gleda fuzbal 
v gostilni, v družbi pira in svojih kame-
radov, ki so njegovi edini navijači, ko je 

treba pobegniti od doma. Najhuje je, 
ko si z eno nogo že v avtu in hektično 
tiščiš ključ v volan, ko nenadoma zas-
lišiš oglušujoč pisk. Ariel. S piščalko v 
ustih in dvignjeno zastavico. Kam te 
rineš Vinkec? Dobro veš, da si v offsajdu. 
Marš nazaj v kočo! Če začneš lajati, je to 
rumeni. Bog ne daj, da uporabiš kakšne 
psovke. V tem primeru sledi rdeči, iz-
ključitev in še prepoved gledanja dveh 
nadaljnjih tekem. Treba je igrati z glavo, 
zato je najbolje, da se brez besed vrneš 
v dnevno in modro kimaš, medtem, ko 
se dere kot šoja. Ko konča, jo stisneš k 
sebi, pobožaš po bedri in skušaš z lepo-
besedičenjem, sestavljenim večinoma 
iz opazk o njeni epski lepoti in dobroti, 
izsiliti vsaj podaljške, 2 krat po petnajst 
minut. Če se boš boril, te bo tu pa tam 
sigurno spustila na tekmo. Če boš pa 
igral za en drek, pa bo tako ali tako, prej 
ko slej sledila menjava z mlajšim, bolj 
svežim igralcem.

Črtomir Vor

KOLUMNA

ŠE VEŠ, KAK GUČIŠ?

STRAN ZA KRAJŠI DAN

OSMEROSMERKA

SUDOKU

V Markovcih imamo svoj poseben 
govor, ki bogati našo etnografsko 
dediščino. Imenuje se markovsko 
mednarečje. Zinka Zorko ga je opre-
delila kot mednarečje med haloš-
kim in prleškim narečjem. V našem 
govoru lahko najdemo veliko nareč-
nih besed, ki so večina slovanskega 
izvora, kar nekaj jih je prevzetih iz 
nemščine, manj pa iz madžarščine. 
V tej številki je pred vami nekaj na-
ših narečnih besed, ki se navezujejo 
žetev in mlatev.  

• pole: polje
• puno: veliko
• nejtịprvo: najprej
• požjelị: poželi
• potlị: potem
• hejdna: ajda
• žjecị: žanjci
• friško: sveže
•  povreslo: zvit šop slame za vezanje 

snopov
• škegen: skedenj
• polovjak: leseni sod za vino
• cịpé: cepec; orodje za mlatenje
• šópaje: prečesavanje snopov slame
•  podrejčjak: obdelani snop slame, 

pripravljen za pokrivanje strehe
• rüšt: strešna konstrukcija
• žrt: dolg leseni drog
• skrontị: shraniti

• perejt: pripravljeno
• rèdos: veliko rešeto z leseno mrežo
• ščijatị: presejati
•  bintmlin: leseni mlin na veter za či-

ščenje zrnja
• zvejatị: odstraniti pleve od zrnja
•  méc'l: leseni okrogli škaf z ročaji s 

prostornino 60 l
• trüga: lesena posoda za shranjevanje 
zrnja
• mezmes: vmes
• žižek: žitni žužek

»Poletị je blo na polị puno dela z žet-
vịjo. Nejtịprvo so požjelị ječmen, potlị 
pšenico pa žito, v jesenị pa še hejdno. 
Žjecị so šli na pole s friško sklepanịmị 
kosamị pa srpị. Kda so žito požjelị, so 
naredlị snope, kị so jịh povezalị s povres-
lị. Snope so naložilị na voz, pa jịh pelalị 
domu. F škegjị so žito stepalị na polov-
jakịh, ej pa s cepmí. Te je prišlo na vrsto 
šopaje, ka so doblị lepe podrejčjake. 
Nad škegjon se je na rüšt dala žrt, kon 
so skronlị podrejčjake, perejt za pokriva-
je strehe ej pa vezaje karuznịce. Zrje so 
prvo z rèdoson ščijalị, tepa ga z bintm-
linon zvejalị. Na kuncị so ga nasipalị v 
méc'le, pa odneslị f klet f trüge. Mezmes 
so djalị orehovo listje, ka so ne žižkị notrị 
prišlị.«

Špela Vrtačnik

AVTORICA: Špela Vrtačnik
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U H R A K E Ž E J A

O S O Ž I L V N D V

A R E B O A E V E L

J K K P O G E T L E

A E J A I T V A F Ž

A D P L R K N B I E

Č O Z N O T S I N G

A L I E I K E R C L

K C T K V J Š U O A

A S I P A Z U D E M

ŽOGA JE OKROGLA, DED PA ŽE PA MEHKI

CENIK OGLASNEGA PROSTORA Velikost  v mm

- zadnja stran ovitka 250,00 EUR 267 x 386
- 1/1 notranja stran    180,00 EUR 270 x 378
- 2/3 notranje strani   110,00 EUR 170 x 378

- 1/2 notranje strani   80,00 EUR 133 x 378 (pokončno) 
ali ležeče 270 x 190

- 1/3 notranje strani   60,00 EUR
170 x 190 

ali 95 x 378
ali 201,5 x 140

- 1/4 notranje strani   40,00 EUR 133 x 190 
ali 270 x 90

- vizitka   20,00 EUR 87 x 50

Oglašujte v Listu iz Markovcev!
Še vedno velja: 1 + 1 GRATIS


